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 Poslední 2 měsíce v tomto roce se toho již moc viditelného 
či hmatatelného neudálo. Dotahovali jsme do konce veškeré
dotační projekty, které jsme letos zrealizovali. Probíhalo tedy
vyúčtování všech projektů, psali jsme závěrečné zprávy a řídí-
cí orgány uskutečnily následně kontroly. Zdárně jsou již ukon-
čeny projekty zateplení Spartaku, revitalizace statku v Guntra-
movicích, Krajina břidlice, Discgolf, slovenské projekty a to
je snad vše. Celkové krácení dotací bylo minimální - v řádu
desetitisíců, což je vůči celkovému objemu dotací zanedba-
telné. Někdy mi připadá, že si kontrolní orgány musí něco
najít a řeší slušně řečeno maličkosti. Všem, co se podíleli na
zdárném ukončení všech akcí, patří veliký dík! Na první
pohled to vypadá jednoduše, dokončí se stavba, pozvou hosté,
slavnostně střihneme pásku, připijeme, fotky a je hotovo. Ve
skutečnosti to ovšem vypadá tak, že až nám přijde schvále-
no černé na bílém (mnohdy po půl roce), že je vše OK, tak 
si oddychneme. Z většiny projektů jsme ještě nedostali zpět 
všechny předfi nancované peníze. Hrubým odhadem máme na
cestě ještě 3,5 mil. korun, které se však budou v příštím roce
hodit do rozpočtu města. Schválený kontokorentní úvěr jsme
prozatím nemuseli čerpat. Jediné, kde ještě neznáme výsle-
dek, je schválení dotace z Regionálního operačního programu

Moravskoslezsko na výstavbu sportovní haly. Do konce roku 
budeme znát výsledek, stále probíhá hodnocení a připomínko-
vání. Nicméně sportovní hala má již za sebou měsíc ostrého 
provozu, milým překvapením je využití, které stoupá, jsou již 
naplánovány turnaje. Je to však ještě krátká doba na hodnoce-
ní, po zimě budeme přibližně vědět, kolik nás bude stát roční 
provoz.

 V sobotu 21. 11. 2015 se uskutečnil ve Větřkovicích Spole-
čenský večer Venkovského mikroregionu Moravice. Byla to 
historicky první akce tohoto tytu, kdy se na kulturní akci se-
tkali starostové, zastupitelé a zástupci zájmových organizací 
většiny obcí mikroregionu. Z Budišova nás jelo 13 a mohu 
potvrdit, že to byl příjemně strávený večer. Skvělá hudba, ve-
směs skoro všichni vyhráli nějakou cenu, kterou věnovaly jed-
notlivé obce, příjemná atmosféra. Trošku mne mrzí, že z řad 
organizací pozvaných od nás nebyl takový zájem, ale příští 
rok to snad bude lepší. Díky debatě s vítkovskými kolegy 
jsme našli společnou řeč ohledně dokončení cyklostezky Stře-
cha Evropy z Klokočůvku do Budišova, nebo v problematice 
spolupráce s Agenturou pro sociální začleňování. Vždyť to je 
smyslem takových setkání a posláním samotného mikroregio-
nu: nehrát si na vlastním písečku, ale vzájemně spolupracovat, 

Střípky z radnice

Slovo starosty

INFORMACE Z ÚŘADU OBČANŮM

Vážení spoluobèané, 
je neuvìøitelné, jak ten èas rychle utíká. Možná je to pøibývajícím vìkem, ale nìkdy se mi zdá, že týden se stává dnem 
a rok mìsícem. Daleko víc si pak dokážeme vážit chvil, okamžikù a nebereme vìci jako samozøejmé a jasnì dané. 

Daleko víc vidíme rizika a možné následky nesprávných èi chybných rozhodnutí. Daleko 
víc si dokážeme vážit obyèejných vìcí, které ne vždy a pro všechny jsou samozøejmé.  
Adventní èas je pro mne zastavením a ohlédnutím, odpoèinutím a uspoøádáním 
myšlenek, ale také výhledem a vykroèením do období nového. Nebudu vypoèítávat 
vše, co se v roce 2015 povedlo a v èem bylo naše mìsto úspìšné. Chci ale podìkovat 
lidem, kteøí za mnou v uplynulém roce stáli a na které jsem se mohl spolehnout. 
Øíkal jsem to už nìkolikrát, ale musím to neustále opakovat, protože si to lidé 
kolem mne opravdu zaslouží. Jsme malé mìsto s velice úzkým týmem lidí, a pokud 
chceme obsáhnout celé spektrum problémù ve mìstì, není možné se specia-
lizovat jen na jednu urèitou oblast. Specializace mùže pøinášet profesionalitu, na 
druhou stranu však také velice zúžený pohled na vìc. A tak je dobré z nevýhody 
udìlat pøednost a možná zrovna my máme ty nejlepší podmínky, abychom se 
stali hezkým, prosperujícím a èistým mìstem. Postupnì zaèíná lidovìt slogan 
„mìsto s otevøenou náruèí“ (autorem je pan J. Poljak) a já vìøím, že se tento 
slogan opravdu stane skutkem a obèané mìsta budou na Budišov hrdí. Je mi 
opravdu velikou ctí, že mohu být souèástí takového týmu lidí.
Milí spoluobèané, v novém roce 2016 vám pøeji hodnì zdraví, štìstí 
a osobní spokojenosti. Ne vždy se život odvíjí podle našich pøedstav, pøesto 
vám pøeji, abychom spoleènì všechny životní pøekážky zvládli. Pøeji Vám 
mnoho krásných chvil v kruhu svých blízkých a pøátel, zdraví a ať máte 
pohodový a úspìšný celý rok 2016. 

Rostislav Kyncl, Váš starosta mìsta
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Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané 
České republiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické 
osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání 
občané, kteří jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-
-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, mají právo na 
neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu 
vedení města, Halaškovo náměstí 2, Budišov n/Budišovkou.

dne 21. září 
(Přítomno všech 5 členů rady, 
další přítomní: MěÚ - Ing. Dlouhá, M. Zatloukalová
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 schvaluje výsledek hospodaření města a příspěvkových 

organizací Technické služby města Budišov nad Budišov-
kou a Základní škola Budišov nad Budišovkou za I. pololetí 
roku 2015,

 schvaluje Smlouvu č. PRE2015/0715 o vykonání přezkou-
mání hospodaření obce – smlouva mezi městem a fi rmou 
Audit Team, s.r.o., se sídlem v Olomouci – přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2015 a pověřuje starostu města 
podpisem této smlouvy,

 schvaluje Smlouvu o poskytnutí auditorských služeb 
VSK2015/0430, smlouva mezi městem a fi rmou Audit 
Team, s.r.o. se sídlem v Olomouci – auditorské služby za 
účetní období roku 2015 a pověřuje starostu města podpi-
sem této smlouvy,

 revokuje usnesení rady města č. 105/15 ze dne 23. 3. 2015 
ve znění: RM schvaluje poskytnutí příspěvku realizátorům 
akce „Geologické dny Oderska 2015“ ve výši 10 000 Kč;
schvaluje peněžitý dar a přiloženou darovací smlouvu re-
alizátorům akce „Geologické dny Oderska 2015“ ve výši 
10 000 Kč a pověřuje místostarostu města podpisem daro-
vací smlouvy o poskytnutí daru,

 schvaluje dotaci ve výši 50 000 Kč na úhradu nákladů 
na slavnostní otevření sportovní haly v Budišově nad Bu-
dišovkou v roce 2015 (na úhradu nákladů na vystoupení 
P. Koláře a kapely Legendy se vrací, ozvučení, osvětlení, 
nájem podia) obchodní společnosti TeSport Budišov nad 
Budišovkou, s.r.o., ve smyslu zákona o obcích dle přilo-
ženého materiálu, schvaluje veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí dotace na úhradu nákladů na slavnostní otevření 
sportovní haly a pověřuje starostu města podpisem veřej-

noprávní smlouvy o poskytnutí dotace,
 doporučuje zastupitelstvu města schválit zprávu o činnosti 

fi nančního výboru za rok 2014,
 doporučuje zastupitelstvu města schválit zprávu o činnosti 

kontrolního výboru za rok 2014,
 doporučuje zastupitelstvu města schválit převod nemovi-

tostí z majetku města v k. ú. Budišov nad Budišovkou:
ppč. 424/3, orná půda o výměře 57 m2 za kupní cenu 
42 Kč/m2

ppč. st. 407/9, zast. plocha o výměře 40 m2 za kupní cenu 
82 Kč/m2

ppč. st. 146, zast. plocha – zbořeniště, část o výměře cca 
400 m2 za kupní cenu 42 Kč/m2

ppč. 3567/6, ost. plocha a ppč. 3563/1, ost. plocha – části 
parcel o výměře cca 400 m2 za kupní cenu 50 Kč/m2

ppč. 184/3, zahrada o výměře 66 m2 za kupní cenu 24 Kč/m2

 doporučuje zastupitelstvu města schválit bezúplatný pře-
vod požárního automobilu TATRA T 815 CAS 32 pro SDH 
Budišov nad Budišovkou, doporučuje zastupitelstvu města
schválit Smlouvu o bezúplatném převodu požárního automo-
bilu TATRA T 815 CAS 32 pro SDH Budišov nad Budišov-
kou dle přiloženého materiálu a doporučuje zastupitelstvu
města pověřit starostu města podpisem této smlouvy,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit poskytnutí dotace 
MSK na úhradu spolu-podílu nákupu dopravního automobilu 
pro jednotku požární ochrany Budišov nad Budišovkou, do-
poručuje zastupitelstvu města schválit Smlouvu o poskytnutí 
dotace MSK ve výši 576 453,08 Kč a doporučuje zastupi-
telstvu města pověřit starostu města podpisem této smlouvy,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit Smlouvu o uzavře-
ní budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene a právu pro-
vést stavbu pro oprávněného ČEZ Distribuce, a.s. spočívající 
v zajištění práv oprávněného související se stavbou zařízení 
distribuční soustavy zemní kabelové vedení VN 22kV v dél-
ce cca 105 m, jednosloupá trafostanice v počtu 1 ks, věcným 
břemenem budou zatíženy pozemky ppč. 2255/2, 3028/2 
a 2270/3 v k. ú. Budišov nad Budišovkou, doporučuje zastu-
pitelstvu města pověřit podpisem smlouvy starostu,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem bytu č. 1 na ulici Pivovarská č. p. 435
v Budišově nad Budišovkou, se spoluúčastí na opravách - 
jedná se o byt II. kategorie, nájemní smlouva bude uzavřena 
od 1. 11. 2015 na dobu určitou 3 měsíce, dle Občanského 
zákoníku, přičemž nájemné během oprav nebude hrazeno;
zájemce se zavazuje provést všechny vyjmenované opravy

Informace z rady města

spojovat, předávat zkušenosti; my zástupci větších obcí by-
chom měli být nápomocni menším obcím; hledat a řešit spo-
lečná témata; společně využívat evropských peněz, na které si 
sáhnou i dobrovolné svazky obcí.

 Rok nám utekl jako voda a opět se přiblížily nejkrásnější svát-
ky v roce a přehoupneme se do dalšího roku. Chtěl bych po-
děkovat všem zaměstnancům městského úřadu a zastupitelům 
za nelehkou práci pro město v uplynulém roce, zaměstnancům 
a vedení našich školských zařízení, tedy Mateřské škole, Zá-
kladní škole a Středisku volného času. Velký dík patří zaměst-
nancům Technických služeb, kteří udržují město, samozřejmě 
také pracovníkům Lesů Budišov n. Bud. s. r. o., kteří se starají 
o les. Nelze opomenout Městskou policii a hasiče, hlídající 
bezpečnost občanů a majetku. Ve městě a jeho místních čás-

tech máme také mnoho zájmových sdružení a spolků. S jejich 
obětavou a dobrovolnou prací se můžeme setkávat prakticky 
dennodenně. Nebudu je všechny vyjmenovávat, ať zase na 
někoho nezapomenu. Díky za vaši práci, vaše otevřená srd-
ce, za vaši chuť se zapojovat do veřejného života, za to že 
zlepšujete vzhled a kulturní život na vesnicích i ve městě, pra-
cujete s mládeží a dětmi apod. Díky tomu, že vám není naše 
městečko lhostejné, je zde život jistě příjemnější.  Sluší a patří 
se poděkovat také zaměstnavatelům a živnostníkům ve městě. 

 Závěrem dovolte, abych Vám z celého srdce popřál příjemné 
prožití svátků vánočních. Do nadcházejícího roku 2016 Vám 
přeji, co člověk nejvíc potřebuje - zdraví. To, co člověk stále 
hledá - štěstí. A to, bez čeho nelze žít - lásku.

Patrik Schramm, místostarosta města
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na vlastní náklady dle předávacího protokolu, a to do tří mě-
síců od podpisu nájemní smlouvy,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem bytu č. 2 na ulici Křivá č. p. 673 v Budi-
šově nad Budišovkou - jedná se o byt I. kategorie, nájem-
ní smlouva bude uzavřena od 1. 11. 2015 na dobu určitou 
3 měsíce, dle Občanského zákoníku,

 schvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků 
z majetku města v k. ú. Budišov nad Budišovkou - ppč. 
1652/7, ost. plocha – části parcel o výměře cca 25 m2,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit Dodatek č. 2 ke 
Smlouvě o fi nancování realizace projektu „Rekonstrukce 
a modernizace veřejných prostranství v obcích Mikroregi-
onu Moravice“,

 bere na vědomí ceník služeb využití sportovních ploch 
včetně souvisejících šaten, který stanovuje fi rma TeSport, 
Budišov nad Budišovkou, s.r.o.,

o Typ hřiště Hodinová sazba včetně DPH
házená 400 Kč
futsal 400 Kč
fl orbal 400 Kč
basketbal 400 Kč
tenis 350 Kč
volejbal 200 Kč
nohejbal 200 Kč
badminton 150 Kč

 bere na vědomí žádost Úřadu práce ČR o souhlas ve smy-í
slu § 33 odst. 6 zákona č.111/2006 Sb., o pomoci v hmotné 
nouzi, kterou obdržela, a protože ÚP ČR dle právního sta-
noviska ministerstva vnitra nepovažuje souhlas či nesouhlas 
obce za závazný podklad pro orgán rozhodující o přiznání 
doplatku na bydlení, nepovažuje Rada obce jako nutné své 
stanovisko vydávat,

 schvaluje odvolání z funkce jednatele společnosti TeSport 
Budišov nad Budišovkou, s.r.o. Ing. Rostislava Kyncla ke 
dni 14. 9. 2015,

 schvaluje platový výměr jednateli společnosti TeSport Bu-
dišov nad Budišovkou, s.r.o. dle přiloženého materiálu,

 bere na vědomí informaci o kotlíkové dotaci poskytova-
né OPŽP a Moravskoslezským krajem a pověřuje starostu 
města dalším jednáním s vedením Moravskoslezského kra-
je o možném podílu na spolufi nancování z rozpočtu města 
a informováním rady města o výsledcích jednání,

 bere na vědomí informaci o změně hranic honiteb a zahá-
jení správního řízení, neschvaluje cenu za přiřazení těchto 
pozemků ve výši 300 Kč/ha navrhovanou Metropolitní ka-
pitulou u sv. Václava v Olomouci a schvaluje náhradu za 
přiřazení těchto pozemků ve výši ceny v místě obvyklé, tzn. 
za 40 Kč/ha,

 schvaluje přijetí fi nančního daru Základní škole Budišov 
nad Budišovkou, p. o. od společnosti Women For Women, 
o.p.s. ve výši cca do 48 000 Kč na fi nancování projektu 
Obědy pro děti; fi nanční dar bude použit pouze k výkonu 
činnosti, pro kterou byla příspěvková organizace zřízena,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 30 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 60 000 Kč:

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 1361 – Správní poplatky  +60 000 Kč 

o ve výdajové části rozpočtu
6409 – 5321 –Neinvestiční transfery obcím +10 000 Kč
6409 – 5213 – Neinv. transfery nefi n. podnikat. subjektům 

+50 000 Kč

dne 12. října
(Přítomno všech 5 členů rady města,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o výpůjčce ze dne 

1. 3. 2012 uzavřený mezi městem Budišov nad Budišovkou, 
se sídlem Halaškovo náměstí 2, 747 87 Budišov nad Budi-
šovkou, okres Opava, IČO 00299898, DIČ CZ00299898, 
zastoupeným starostou panem Ing. Rostislavem Kynclem 
a Tělovýchovnou jednotou Spartak, se sídlem Dukelská 
726, 747 87 Budišov nad Budišovkou, okres Opava, IČO 
47813709, DIČ CZ47813709, zastoupenou předsedou pa-
nem Bc. Liborem Flussem,

 schvaluje zveřejnění záměru města na pronájem nemovi-
tosti v majetku města v k. ú. Budišov nad Budišovkou:
ppč. st. 1253, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 1 250 m2,
jehož součástí je stavba bez čp/če, objekt občanské vybave-
nosti (nová sportovní hala),
ppč. 447/11, orná půda o výměře 8 860 m2,
ppč. st. 908, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 282 m2,
jehož součástí je stavba, č. p. 726, objekt občanské vyba-
venosti,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 31 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 2 270 010,22 Kč:

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 4213 – Investiční přijaté transfery ze SF (ÚZ 
054190877) +126.111,67 Kč
0000 – 4216 – Ostatní inv. přijaté transfery ze SR (ÚZ 
054515832) +2.143.898,55 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby (ÚZ 054190877) 

+126.111, 67 Kč
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby (ÚZ 054515832) 

+2.143.898,55 Kč
 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 32 ve vý-

dajové části rozpočtu ve výši 1 000 000 Kč:
o ve výdajové části rozpočtu

2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby -1 000 000 Kč
3639 – 5362 – Platby daní a poplatků SR +1 000 000 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 33 v pří-
jmové a výdajové části rozpočtu ve výši 717 668,00 Kč:

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 1211 – Daň z přidané hodnoty +717 668 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby +574 320 Kč
3412 – 6122 – Samostatné movité věci +82 000 Kč
3412 – 5137 – Drobný dlouhodobý hmotný majetek 

+58 140 Kč
3412 – 5139 – Nákup materiálu +3 208 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 34 ve vý-
dajové části rozpočtu ve výši 49 489 Kč:
3233 – 6351 – Investiční transfery příspěvkových a podob.
org. -49 489 Kč 
3233 – 5651 – Neinvestiční půjčené prostředky zřízeným 
PO +49 489 Kč

dne 26. října
(Přítomno všech 5 členů rady města,
další přítomní: MěÚ – M. Zatloukalová,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 schvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků 

z majetku města v k. ú. Budišov nad Budišovkou:
ppč. 1652/12 TTP o výměře 59 m2

ppč. st. 407/3 zast. plocha o výměře 29 m2
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 neschvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků
z majetku města 

o k. ú. Budišov nad Budišovkou:
ppč. st. 225 zbořeniště, ppč. 226 zahrada, ppč. 225 zahrada,
ppč. st. 2270/3 ost. plocha - část o výměře cca 2 000 m2

o k. ú.: Guntramovice:
ppč. 90 vodní plocha – rybník o výměře 1 901 m2

 neschvaluje pronájem nemovitosti v majetku města v k. ú.
Budišov nad Budišovkou
ppč. 2470/1 orná půda o výměře 547 m2

 doporučuje zastupitelstvu města schválit úplatný převod 
vlastnického práva k nemovité věci pozemek parcela č. st.
1051 o výměře 80 m2, k. ú. Budišov nad Budišovkou; pře-
vodce: ČR - příslušnost hospodařit s majetkem státu Úřad 
pro zastupování státu ve věcech majetkových, nabyvatel -
Město Budišov nad Budišovkou; doporučuje zastupitelstvu
města schválit kupní cenu ve výši 15 620 Kč a doporuču-
je zastupitelstvu města pověřit podpisem smlouvy starostu
města,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit smlouvu o bez-
úplatném převodu vlastnického práva s omezujícími pod-
mínkami po dobu 15 let k nemovité věci v k. ú. Budišov nad 
Budišovkou, a to mezi ČR - příslušnost hospodařit s majet-
kem státu Úřad pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých (převodce) a město Budišov nad Budišovkou (naby-
vatel):
č. UZSVM/OOP/9746/2015-OOPM – pro pozemek pozem-
ková parcela 3625
č. UZSVM/OOP/7700/2015-OOPM – pro pozemek pozem-
ková parcela 3624
č. UZSVM/OOP/7804/2015-OOPM – pro pozemek pozem-
ková parcela 206/3

 bere na vědomí zprávu o připravenosti města na zimní ob-
dobí 2015/2016, schvaluje Plán zimní údržby pro období
2015/2016 a schvaluje Nařízení města č. 1/2015 o rozsahu,
způsobu a lhůtách odstraňování závad ve schůdnosti a sjízd-
nosti místních komunikací,

 schvaluje přidělení bytu č. 1, II. kategorie, o velikosti 2+1, 
ul. Pivovarská, č. p. 435 v Budišově nad Budišovkou, paní
A. K., s nájemní smlouvou uzavřenou od 1. 11. 2015 na 
dobu určitou 3 měsíce, dle Občanského zákoníku; v přípa-
dě, že paní A. K. odmítne výše uvedený byt, schvaluje Rada
města náhradníka na výše uvedený byt, a to paní J. J.,

 schvaluje přidělení bytu č. 1, I. kategorie o velikosti 2+1, 
ul. Křivá č. p. 673 v Budišově nad Budišovkou, paní 
L. E., s nájemní smlouvou uzavřenou od 1. 11. 2015 na 
dobu určitou 3 měsíce, dle Občanského zákoníku; v přípa-
dě, že paní L. E. odmítne výše uvedený byt, schvaluje Rada
města náhradníka na výše uvedený byt, a to pana M. K.,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem bytu č. 1, na ulici Křivá č. p. 672 v Budi-
šově nad Budišovkou, jedná se o byt I. kategorie, nájemní
smlouva bude uzavřena od 1. 1.2016 na dobu určitou 3 mě-
síce, dle Občanského zákoníku,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem nebytového prostoru, na ul. nám. Repub-
liky č. p. 158, 747 87 Budišov nad Budišovkou – prodejna,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit přijetí neinvestič-
ní účelové dotace na zabezpečení akceschopnosti jednotky
SDH JPO II města Budišov nad Budišovkou v roce 2015 od 
Moravskoslezského kraje v celkové výš 68 900 Kč,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit zprávu o čin-

nosti Základní školy, p. o. Budišov nad Budišovkou za rok 
2014/2015,

 schvaluje zveřejnění záměru města na pronájem majetku 
ve vlastnictví města (plynové kotelny Budišov nad Budi-
šovkou):
kotelna popis
B1  Křivá 673, bytové domy na náměstí
B2  Mírových Letnic, bytové domy
B3  Na Sídlišti 690, spodní sídliště
B4  Dukelská 508, bývalé jesle
B5  Na Sídlišti 710, horní sídliště
B6  Partyzánská 670, Městský úřad a středisko
B7  Pivovarská 317, Dům s pečovatelskou služ-
  bou č. 1
B8  Dukelská 454, Hasičská zbrojnice
B10  Mlýnská 124, Dům s pečovatelskou službou 
  č. 2
B21  ZŠ Halaškovo nám., Základní škola vyšší 
  stupeň
B22  ZŠ nám. Republiky, Základní škola nižší 
  stupeň
B23  Berounská 379, bývalá družina ZŠ
B42  ČSA 485, Mateřská školka 

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 35 ve vý-
dajové části rozpočtu ve výši 31 761,02 Kč:

o ve výdajové části rozpočtu
6171 – 5169 – Nákup ostatních služeb -19 979,02 Kč
6171 – 5175 – Pohoštění -2 600 Kč
6171 – 5139 – Nákup materiálu j.n. -9 182 Kč
3412 – 6122 – Samostatné movité věci +17 220 Kč
3412 – 5137 – Drobný dlouhod. hmotný maj.
 +12 209,40 Kč
3412 – 5139 – Nákup materiálu +2 331,62 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 36 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 4 675 Kč

o v příjmové části rozpočtu
6409 – 2226 – Příjmy z fi nančního vypořádání min. let 
 +4 675,00 Kč

o ve výdajové části rozpočtu 
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva  +4 675,00 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 37 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 57 000 Kč

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 1113 – Daň z příjmů FO z kapit. výdajů +57 000 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6409 – 5229 – Ostaní neinv. transfery nezisk. a podob.org. 
 -43 000 Kč
6409 – 6329 – Ostatní inv. transfery nezisk. a podob. org.   
 +100 000 Kč

 schvaluje dotaci ve výši 50 000 Kč na úhradu výdajů spo-
jených s vybudováním čističky odpadních vod v roce 2014 
- 2015 SVJ domu č. p. 705 v Budišově nad Budišovkou, ve 
smyslu zákona o obcích a zákona č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů dle přiloženého 
materiálu, schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
dotace na úhradu výdajů spojených s vybudováním čistič-
ky odpadních vod, schvaluje dotaci ve výši 50 000 Kč na 
úhradu výdajů spojených s vybudováním čističky odpad-
ních vod v roce 2014 - 2015 SVJ domu č. p. 706 v Budi-
šově nad Budišovkou, ve smyslu zákona o obcích a zákona 
č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních roz-
počtů dle přiloženého materiálu, schvaluje veřejnoprávní 
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smlouvu o poskytnutí dotace na úhradu výdajů spojených 
s vybudováním čističky odpadních vod SVJ domu č. p. 706
a pověřuje starostu města podpisem veřejnoprávních smluv 
o poskytnutí dotace na úhradu výdajů spojených s vybudo-
vání čističky,

 ukládá ZŠ Budišov nad Budišovkou, p. o. odvod fi nančních
prostředků z investičního fondu do rozpočtu zřizovatele ve
výši 100 000 Kč ve smyslu zákona č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů, v termínu do
30. 11. 2015,

 schvaluje přiložený Plán inventur v rámci inventariza-
ce majetku a závazků k 31. 12. 2015 pro město Budišov
nad Budišovkou, pověřuje starostu města podpisem do-
kumentů vyplývajících z Plánu inventur dle předchozího 
bodu usnesení, ukládá ředitelům příspěvkových organizací
realizovat inventarizaci majetku a závazků k 31. 12. 2015
v souladu s platnými právními předpisy a  vnitřními před-
pisy, ukládá ředitelům příspěvkových organizací předlo-
žit fi nančnímu a správnímu odboru výsledky provedené 
inventarizace majetku a závazků, vč. inventurních soupisů 
k 31. 12. 2015 v termínu do 5. 3. 2016 a ukládá fi nanční-
mu a správnímu odboru města předložit radě města výsled-
ky provedené inventarizace majetku a závazků k 31. 12.
2015 za město a příspěvkové organizace v termínu 
do 30. 4. 2016,

 bere na vědomí informaci o nevyčerpané části poskytovanéí
dotace z programu MAS Opavsko - Malý LEADER,

 schvaluje dotaci ve výši 10 000 Kč na úhradu výdajů na
činnost neziskové organizaci SDH Guntramovice od 1. 1.
2015 do 30. 11. 2015, ve smyslu zákona o obcích dle přilo-
ženého materiálu, schvaluje veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí dotace na úhradu výdajů na činnost v roce 2015
pro SDH Guntramovice a pověřuje starostu města podpi-
sem veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace na úhradu
výdajů na činnost,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 38 ve vý-
dajové části rozpočtu ve výši 10 000 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6171 – 5156 – Pohonné hmoty a maziva -10 000 Kč
6409 – 5229 – Ostatní neinv. transfery nezisk.a podob. org.

+10 000 Kč
 schvaluje vyhrazení částky z rozpočtu města ve výši 10 000

Kč ročně pro příspěvky na kastraci koček a kocourů (opat-
ření města Budišov nad Budišovkou pro regulaci toulavých
a opuštěných zvířat), schvaluje pravidla poskytování pří-
spěvku města Budišova nad Budišovkou na kastraci ko-
ček a kocourů včetně formuláře žádosti o tento příspěvek 
s účinností 1. 1. 2016, schvaluje spoluúčast Městské policie
při regulaci populace toulavých zvířat, schvaluje preventiv-
ní osvětu ohledně odpovědného chování člověka ke zvířeti
na webových stránkách města v Budišovském zpravodaji
apod.,

 schvaluje nový Jednací řád města Budišov nad Budišov-
kou,

 bere na vědomí informaci o možnosti odprodeje nepouží-í
vaných SW licencí z majetku města fi rmě Výhodný software
a ukládá vedoucím odborů MěÚ, ředitelům příspěvkových 
organizací a jednatelům společností s ručením omezeným 
zřízených městem prostudovat podmínky společnosti Vý-
hodný software pro případné využití,

dne 11. listopadu
(Přítomno všech 5 členů rady města,

další přítomní: MěÚ – Ing. H. Dlouhá,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 schvaluje Smlouvu o pachtu tepelných zařízení a zpětném 

odběru tepelné energie uzavřenou mezi propachtovatelem, 
městem Budišov nad Budišovkou zastoupeným starostou 
města Ing. Rostislavem Kynclem a pachtýřem, obchodní 
fi rmou TeSport Budišov nad Budišovkou, s. r. o, zastoupe-
nou jednatelem společnosti panem Alešem Horákem,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 39 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 1 513 819,83 Kč

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 4223 – Investiční přijaté transfery od regionálních 
rad +1 513 819,83 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby +1 513 819,83 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 40 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 146 399,12 Kč

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 4216 – Ostatní investiční přijaté transfery ze SR 
 +146 399,12 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby +146 399,12 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015  č. 41 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 219 580 Kč

o v příjmové části rozpočtu
3639 – 3111 – Příjmy z prodeje pozemků  +219 580 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby +219 580 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 42 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 258 000 Kč

o v příjmové části rozpočtu
3639 – 3112 – Příjmy z prodeje ostat. nem. a jejich částí
 +258 000 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby +258 000 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 43 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 141 256,10 Kč

o v příjmové části rozpočtu
6171 – 2122 – Odvody příspěvkových organizací 

+100 000 Kč
o ve výdajové části rozpočtu

6310 – 5362 – Platby daní a poplatků SR -41 256,10 Kč
6171 – 6349 – Ostatní inv. transfery rozpočtům úz. úrovně
 +141 256,10 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 44 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 2 310 Kč

o v příjmové části rozpočtu
6409 – 2329 – Ostatní nedaňové příjmy j. n. +2 310 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6409 – 5909 – Ostatní neinv. výdaje j. n. + 2 310 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 45 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 175 614 Kč

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 1112 – Daň z příjmů FO ze SVČ +25 000 Kč
0000 – 1113 – Daň z příjmů FO z kapitálových výnosů 
 +100 000 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6310 – 5362 – Platby daní a poplatků SR -50 614 Kč
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby +90 030 Kč
3412 – 5137 – DDHM +12 090 Kč
3412 – 5139 – Nákup materiálu j. n. + 73 494 Kč

• schvaluje konání městského plesu každý lichý kalendářní rok,
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dne 23. listopadu
(Přítomno všech 5 členů rady města,
další přítomní: MěÚ – Ing. H. Dlouhá, M. Zatloukalová,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 schvaluje výsledek hospodaření příspěvkových organizací 

Mateřské školy a Střediska volného času za I. pololetí 2015,
 schvaluje výsledek hospodaření města a příspěvkových or-

ganizací za I. až III. čtvrtletí 2015,
 schvaluje smlouvu o nájmu nemovitých a movitých věcí 

s obchodní fi rmou TeSport Budišov nad Budišovkou, s.r.o. 
dle přiloženého materiálu a pověřuje starostu města podpi-
sem smlouvy,

 schvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků 
z majetku města:

o k. ú. Budišov nad Budišovkou:
ppč. st. 156/3 zast. plocha o výměře 111 m2

ppč. 3566/2 ost. plocha o výměře cca 110 m2

ppč. 1533/1 ost. plocha o výměře cca 120 m2

ppč. 2304/1 ost. plocha o výměře  289 m2

ppč. 2306/1 ost. plocha o výměře cca 900 m2

ppč. 3564/1 ost.  plocha o výměře cca 150 m2

o k. ú. Staré Oldřůvky:
ppč. 2159/1 ost. plocha o výměře 533 m2

 neschvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků 
z majetku města:

o k. ú. Podlesí nad Odrou:
ppč. 2268/29 ost. plocha

 schvaluje zveřejnění záměru města na pronájem pozemků 
v majetku města:

o k. ú. Budišov nad Budišovkou:
ppč. 3568/5 plocha o výměře cca 250 m2

 doporučuje zastupitelstvu města schválit převod nemovi-
tostí z majetku města:

o k. ú. Budišov nad Budišovkou:
ppč. st. 23 zast. plocha – zbořeniště o výměře 400 m2 man-
želům R. a Y. P. za kupní cenu  42 Kč/m2

ppč. 1652/7 ost. plocha – část parcely o výměře cca 25 m2

paní G. R. za kupní cenu 24 Kč/m2

ppč. 1652/12 TTP o výměře 59 m2 MSK – právo hospodařit 
Dětský domov a školní jídelna Budišov nad Budišovkou za 
kupní cenu 24 Kč/m2

ppč. st. 407/3 zast. plocha o výměře 29 m2 panu Z. K. za
kupní cenu 82 Kč/m2,

 ukládá odboru FaS zajistit odprodej ppč. 620/17 TTP o vý-
měře 368 m2 obálkovou metodou za kupní cenu nejméně 
24 Kč/m2 a předložit nabídky do dalšího jednání RM,

 nedoporučuje zastupitelstvu města schválit vykoupení ne-
movitostí do majetku města v k. ú. Budišov nad Budišovkou
- ppč. 4679 ost. plocha – komunikace o výměře 1 m2 od 
pana L. K. za kupní cenu 100 Kč/m2,

 schvaluje uzavření Mateřské školy Budišov nad Budišov-
kou, okres Opava, příspěvková organizace v době vánoč-
ních prázdnin od 21. 12. 2015 do 31. 12. 2015,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit OZV č. 3/2015 
Města Budišov nad Budišovkou o místním poplatku za pro-
voz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, vyu-
žívání a odstraňování komunálních odpadů,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem nebytového prostoru na ul. Partyzánská 
č. p. 229 – kancelář 11,70 m2, 747 87 Budišov nad Budišov-
kou a schvaluje, že v případě jediného žadatele - společnosti 
TeSport, s.r.o. - a uplynutí doby zveřejnění, bude výše uvede-

ný nebytový prostor přidělen společnosti TeSport, s.r.o., Ha-
laškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou; nájemní smlou-
va bude uzavřena od 1. 1. 2016 na dobu neurčitou,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem nebytového prostoru na ul. Partyzánská 
č. p. 229 – kancelář 20,40 m2 747 87 Budišov nad Budišov-
kou a schvaluje, že v případě jediného žadatele - společ-
nosti TeSport, s.r.o. - a uplynutí doby zveřejnění, bude výše 
uvedený nebytový prostor přidělen společnosti TeSport, 
s.r.o., Halaškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou; ná-
jemní smlouva bude uzavřena od 1. 1. 2016 na dobu ne-
určitou,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišovkou 
na pronájem nebytového prostoru na ul. Partyzánská č. p. 229, 
747 87 Budišov nad Budišovkou a schvaluje, že v případě 
jediného žadatele - společnosti Zámek Dolní Životice, p.o. - 
a uplynutí doby zveřejnění, bude výše uvedený nebytový pro-
stor přidělen společnosti Zámek Dolní Životice, p.o., Zámecká 
1, Dolní Životice – Podpora samostatného bydlení; nájemní 
smlouva bude uzavřena od 1. 1. 2016 na dobu neurčitou,

 schvaluje přidělení nebytového prostoru na ulici náměstí 
Republiky č. p. 158 v Budišově nad Budišovkou paní Te-
reze Sulíkové, bytem Komenského 478, Budišov nad Bu-
dišovkou; nájemní smlouva bude uzavřena od 1. 1. 2016 na 
dobu neurčitou,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 46 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 11 157,42 Kč

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 4213 – Investiční přijaté transfery ze SF +619,85 Kč 
0000 – 4216 – Ostatní inv. přijaté transfery ze SR 

+10 537,57 Kč
o ve výdajové části rozpočtu

2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby + 619,85 Kč 
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby +10 537,57 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 47 v pří-
jmové části rozpočtu ve výši 4 675 Kč

o v příjmové části rozpočtu
6409 – 2226 – Ostatní činnosti j. n. -4 675 Kč
6402 – 2226 – Příjmy z fi nančního vypořádání min. let

+ 4 675 Kč
 schvaluje darovací smlouvu mezi Domovem Letokruhy, 

příspěvkovou organizací a Městem Budišov nad Budišov-
kou, jejímž předmětem je fi nanční dar dle přiloženého ma-
teriálu a pověřuje starostu podpisem darovací smlouvy,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 48 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 23 000 Kč

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 1351 – Odvod loterií a jiných pod. her kromě VHP 
 +23 000 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
3412 – 5137 – DDHM +20 000 Kč
3412 – 5139 – Nákup materiálu j. n. +3 000 Kč

 doporučuje zastupitelstvu města schválit rozpočet na rok 
2016 jako přebytkový s tím, že přebytek ve výši 3 777 tis. 
Kč bude použit ke splácení úvěrů z předchozích let; výše roz-
počtu v příjmové části činí 46 020 tis. Kč, ve výdajové části 
42 243 tis. Kč a doporučuje zastupitelstvu města schválit 
závazné ukazatele pro příspěvkové organizace na rok 2016 
v celkové výši 13 404 tis. Kč dle přiloženého materiálu,

 doporučuje zastupitelstvu města pověřit radu města prová-
děním rozpočtových opatření ve schváleném rozpočtu měs-
ta na rok 2016, a to v plném rozsahu.
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Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané 
České republiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické 
osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání 
občané, kteří jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-
-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, mají právo na
neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu
vedení města, Halaškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou.

dne 30. září
(Přítomno 12 členů zastupitelstva města, 
omluveni: Mgr. Kamila Molková, R. Němeček, Ing. F. Vrcho-
vecký, 
další přítomní: MěÚ - Ing. H. Dlouhá, M. Zatloukalová,
G. Roháčová, DiS.; fa Byty pro seniory – J. Pírek, fa Cernin – 
Ing. V. Černín; jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 hlasování o každém bodu programu zvlášť, veřejně, zdvi-

žením ruky
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 komise pro přípravu usnesení – J. Rak, D. Sekerková,
R. Pecník (předseda komise)
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 určení ověřovatelé zápisu – MUDr. V. Mikulíková, Ing.
P. Brodský

 schvaluje darovací smlouvu mezi Střediskem volného
času, příspěvkovou organizací a městem Budišov nad Bu-
dišovkou, jejímž předmětem je movitý majetek umístěný
v budově bývalého kina v Budišově nad Budišovkou dle
přiloženého materiálu a pověřuje starostu města podpisem
darovací smlouvy,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti inže-
nýrské sítě ve prospěch oprávněného – Severomoravské vodovody
a kanalizace Ostrava a.s. – k pozemkům, pod jejichž částmi povr-
chu bude uložen nový vodovodní řád - pozemky parc. č. 3568/17 
ostatní plocha o výměře 133 m2mm , 3568/5 ostatní plocha o výměře
11 535 m2mm , st.4/1 zast. plocha o výměře 49 m2mm , st. 4/2 zast. plocha
o výměře 131 m2m , 3568/1 ostatní plocha o výměře 7 250 m2mm , 3568/2
ostatní plocha o výměře 8 305 m2mm , 131/4 ostatní plocha o výměře
3 182 m2mm , 3568/26 ostatní plocha o výměře 770 m2m , 3568/24 ostat-
ní plocha o výměře 4 929 m2mm , cekem za cenu ve výši 20 000 Kč 
+ DPH, vše k. ú. Budišov nad Budišovkou, název stavby „Bu-
dišov nad Budišovkou, ul. Berounská, nám. Republiky, ul. gen. 
Svobody – rekonstrukce vodovodu“; pověřuje podpisem smlou-
vy starostu města,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení 
věcného břemene a právu provést stavbu pro oprávněného
ČEZ Distribuce, a.s. spočívající v zajištění práv oprávně-
ného související se stavbou zařízení distribuční soustavy
„IV-12-8011117/1, Budišov nad Budišovkou, ul. Dvořákova,
č. p. 726, Tělovýchovná jednota SPARTAK, přípojka kNN,
podzemní kabel NN 0,4 kV; věcným břemenem bude zatí-
žen pozemek ppč. 3568/20, ost. plocha, 448/1, ostatní plocha
a 219/1, ostatní plocha, 3568/21 - ostatní plocha, 3568/27
- ostatní plocha, vše v k. ú. Budišov nad Budišovkou, věcné
břemeno se bude zřizovat za jednorázovou úhradu ve výši 

2 420 Kč; pověřuje podpisem smlouvy starostu města,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zříze-
ní věcného břemene a právu provést stavbu pro oprávněné-
ho ČEZ Distribuce, a.s. spočívající v zajištění práv opráv-
něného související se stavbou zařízení distribuční soustavy 
zemní kabelové vedení VN 22kV v délce cca 105 m, jedno-
sloupá trafostanice v počtu 1 ks; věcným břemenem budou 
zatíženy pozemky ppč. 2255/2, 3028/2 a 2270/3, vše v k. ú.
Budišov nad Budišovkou; pověřuje podpisem smlouvy staros-
tu města,
(11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo, 1 nebyl přítomen hlasování – 
Ing. R. Kyncl)

 schvaluje převod nemovitostí z majetku města:
o k. ú. Budišov nad Budišovkou:

ppč. 3566/21, ost. plocha - část o výměře cca 50 m2 za kupní 
cenu ve výši 42 Kč/m2

ppč. 3665, ost. plocha o výměře 440 m2 za kupní cenu ve 
výši 42 Kč/m2

ppč. 1420/3, orná půda o výměře 421 m2 za kupní cenu 
15 Kč/m2

ppč. 424/3, orná půda o výměře 57 m2 za kupní cenu 
42 Kč/m2

ppč. st. 407/9, zast. plocha o výměře 40 m2 za kupní cenu 
82 Kč/m2

ppč. st. 146, zast. plocha – zbořeniště, část o výměře cca 
400 m2 za kupní cenu 42 Kč/m2

ppč. 3567/6, ost. plocha a ppč. 3563/1 ost. plocha – části 
parcel o výměře cca 400 m2 panu za kupní cenu 50 Kč/m2

ppč. 184/3, zahrada o výměře 66 m2 za kupní cenu 24 Kč/m2

o k. ú. Guntramovice:
ppč. 57, zahrada o výměře 635 m2 za kupní cenu 10 Kč/m2

ppč. 56, trvalý travní porost o výměře 16 m2 za kupní cenu 
10 Kč/m2

ppč. 58, zast. plocha - spol. dvůr o výměře 89 m2 za kupní 
cenu 10 Kč/m2

ppč. 1292, vodní plocha - rybník o výměře 5 538 m2 spol. Cer-
nin s.r.o. za kupní cenu 219 580 Kč (dle znaleckého posudku)
ppč. 641, ost. plocha o výměře 4 m2 za kupní cenu 10 Kč/m2

ppč. 678, ost. plocha – část o výměře cca 50 m2 za kupní 
cenu 10 Kč/m2

ppč. 646/1, ost. plocha – část o výměře cca 450 m2 za kupní 
cenu 10 Kč/m2

o k. ú. Podlesí nad Odrou:
ppč. 199/1, trvalý travní porost o výměře 814 m2 za kupní 
cenu 10 Kč/m2

ppč. 199/3, trvalý travní porost o výměře 147 m2 za kupní 
cenu 10 Kč/m2

(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
 neschvaluje převod nemovitostí z majetku města:

ppč. 212/14, ost. plocha o výměře 12 m2

ppč. 212/3, ost. plocha část o výměře cca 10 m2

ppč. st. 30, zast. plocha – část
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje Dodatek ke smlouvě o poskytnutí investiční do-
tace ze státního rozpočtu na výstavbu nájemních bytů v obci 
ze dne 15. 9. 1997 - k. ú. Budišov nad Budišovkou č. j. UZ-
SVM/OOP/7412/2015-OOPR,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

Zastupitelstvo města
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 ruší své usnesení ze dne 26. 6. 2014 č. 10. a) a b) ve znění:
Zastupitelstvo města schvaluje odprodej nemovitostí z ma-
jetku města:
ppč. 36/3, lesní pozemek o výměře 342 m2

ppč. 36/4, lesní pozemek o výměře 676 m2

ppč. 292/5, ostatní plocha – ostatní komunikace o výměře 
1 565 m2

ppč. 292/11, lesní pozemek o výměře 230 m2

ppč. 292/14, lesní pozemek o výměře 1 190 m2

ppč. 292/15, lesní pozemek o výměře 1 326 m2

v katastrální území Rudoltovice, Vojenským lesům a statkům 
ČR, s. p., divize Lipník nad Bečvou, za kupní cenu 358 460 Kč 
a schvaluje směnu pozemků následně:
do vlastnictví ČR – Vojenské lesy a statky ČR, s.p. postoupit 
z vlastnictví Města Budišov nad Budišovkou nemovitosti:

o k. ú. Rudoltovice:
ppč. 36/3, lesní pozemek o výměře 342 m2

ppč. 36/4, lesní pozemek o výměře 676 m2

ppč. 292/5, ostatní plocha – ostatní komunikace o výměře 
1 565 m2

ppč. 292/11, lesní pozemek o výměře 230 m2

ppč. 292/14, lesní pozemek o výměře 1 190 m2

ppč. 292/15, lesní pozemek o výměře 1 326 m2

o k. ú. Podlesí nad Odrou: 
ppč. 887/2, ostatní plocha – ostatní komunikace o výměře 
1 439 m2

do vlastnictví Města Budišov nad Budišovkou postoupit 
z vlastnictví ČR – Vojenské lesy a statky ČR, s. p. nemo-
vitosti:

o k. ú. Podlesí nad Odrou:
ppč. 2475, lesní pozemek o výměře 1 419 m2

ppč. 2481/2, lesní pozemek o výměře 2 735 m2

ppč. 2527/1, lesní pozemek o výměře 1 381 m2

ppč. 2563/1, lesní pozemek o výměře 4 965 m2

ppč. 2463/2, lesní pozemek o výměře 1 030 m2

ppč. 2566/1, lesní pozemek o výměře 427 m2

ppč. 2566/2, lesní pozemek o výměře 82 m2

ppč. 2566/3, lesní pozemek o výměře 98 m2

ppč. 2568/1, lesní pozemek o výměře 1 620 m2

ppč. 2689/1, lesní pozemek o výměře 1 409 m2

ppč. 2689/2, lesní pozemek o výměře 63 m2

ppč. 2689/3, lesní pozemek o výměře 50 m2

(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
 schvaluje bezúplatný převod požárního automobilu TA-

TRA T 815 CAS 32 z HZS MSK na město Budišov nad 
Budišovkou pro SDH, schvaluje Smlouvu o bezúplatném 
převodu požárního automobilu TATRA T 815, CAS 32 
z HZS MSK na město Budišov nad Budišovkou pro SDH 
dle přiloženého materiálu a pověřuje starostu města podpi-
sem této smlouvy,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje poskytnutí dotace MSK na úhradu spolu-podílu 
nákupu dopravního automobilu pro jednotku požární ochra-
ny Budišov nad Budišovkou, schvaluje Smlouvu o poskyt-
nutí dotace MSK ve výši 576 453,08 Kč a pověřuje starostu
města podpisem této smlouvy,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje nepotřebnost požárního nákladního vozidla – 
TATRA 148, CAS 32, pro město Budišov nad Budišovkou, 
schvaluje bezúplatný převod majetku města - požární ná-
kladní vozidlo – TATRA 148, CAS 32 na Obec Březová, 
schvaluje Smlouvu o bezúplatném převodu na požární ná-

kladní vozidlo – TATRA 148, CAS 32 města Budišov nad 
Budišovkou Obci Březová a pověřuje starostu města pod-
pisem této smlouvy,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 bere na vědomí prezentaci fi rmy Byty pro seniory Budišov í
nad Budišovkou, s. r. o., schvaluje záměr kompletní staveb-
ní úpravy stávajícího nezpůsobilého objektu s č. p. 379, ob-
čanská vybavenost (budovy bývalé školy a školní družiny) 
na Komunitní dům pro seniory s 12 bytovými jednotkami 
pro soběstačné seniory a schvaluje odprodej nemovitostí 
v k. ú. Budišov nad Budišovkou:
ppč. st. 475, zastavěná plocha a nádvoří o výměře cca 
800 m2, jehož součástí je stavba s č. p. 379, objekt občanské 
vybavenosti (budova bývalé školy a školní družiny),
ppč. 236/4, zahrada o výměře 162 m2,
kupní cenu výše uvedených nemovitostí stanoví dle znalec-
kého posudku ve výši 860 000 Kč se splatností:

o 30% kupní ceny bude uhrazeno při podpisu kupní 
smlouvy

o 30% kupní ceny bude uhrazeno při vydání stavebního 
povolení

o 40% kupní ceny bude uhrazeno při získání dotace pro 
fa Byty pro seniory Budišov nad Budišovkou s. r. o.

v případě, že společnost Byty pro seniory Budišov nad Bu-
dišovkou, s. r. o. nezíská potřebnou dotaci, budou výše uve-
dené nemovitosti vráceny městu Budišov nad Budišovkou 
za stejných podmínek, za jakých byly odprodány, zastupi-
telstvo dále ukládá radě města zkontrolovat kupní smlouvu 
před jejím podpisem a pověřuje podpisem této smlouvy 
starostu města,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje určení zastupitele Ing. Rostislava Kyncla pro 
spolupráci s pořizovatelem při pořizování nového územní-
ho plánu a změn územního plánu města Budišov nad Bu-
dišovkou,
(11 pro, 0 proti, 1 se zdržel – Ing. R. Kyncl)

 schvaluje zařazení požadavku na změnu územního plánu 
města do návrhu zadání nového územního plánu města Bu-
dišov nad Budišovkou,
(12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
Mgr. N. Jaššová se omlouvá za dřívější odchod

 schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o fi nancování realiza-
ce projektu „Rekonstrukce a modernizace veřejných pro-
stranství v obcích Mikroregionu Moravice“ mezi městem 
Budišov nad Budišovkou a Venkovským mikroregionem 
Moravice a pověřuje starostu města podpisem této smlouvy,
(11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje zprávu o činnosti fi nančního výboru za rok 2014,
(11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje zprávu o činnosti kontrolního výboru za rok 
2014,
(11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 bere na vědomí čerpání kontokorentního úvěru se stavem 
k 29. 9. 2015 ve výši 337 992,87 Kč,

dne 11. listopadu
(Přítomno 14 členů zastupitelstva města,
omluven: R. Němeček,
další přítomní: MěÚ - M. Zatloukalová,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 hlasování o každém bodu programu zvlášť, veřejně, zdvi-

žením ruky
(14 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)



BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

10

 komise pro přípravu usnesení – R. Němec, Mgr. K. Molko-
vá, D. Sekerková (předsedkyně komise)
(14 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 určení ověřovatelé zápisu – MUDr. V. Mikulíková, Ing.
P. Brodský

 schvaluje smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického 
práva k nemovité věci s omezujícími podmínkami; převod-
ce - Česká republika - Úřad pro zastupování státu ve věcech
majetkových, nabyvatel - město Budišov nad Budišovkou;
smlouvy č. UZSVM/OOP/9759/2015-OOPM – pro pozemek 
pozemková parcela 200 ostatní plocha, ostatní komunikace,
UZSVM/OOP/7804/2015-OOPM – pro pozemek pozem-
ková parcela 206/3 ostatní plocha, ostatní komunikace,
UZSVM/OOP/7700/2015-OOPM – pro pozemek pozem-
ková parcela 3624 ostatní plocha, ostatní komunikace,
UZSVM/OOP/9746/2015-OOPM – pro pozemek pozem-
ková parcela 3625 ostatní plocha, ostatní komunikace,
vše v k. ú. Budišov nad Budišovkou a pověřuje podpisem
smlouvy starostu města,
(14 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 odmítá úplatný převod pozemků parcel č. 3632, k. ú. Bu-
dišov nad Budišovkou do majetku města a schvaluje bez-
úplatný převod pozemků parcel č. 3632 v k. ú. Budišov nad 
Budišovkou do majetku města z důvodu veřejného zájmu 

– jedná se o veřejná prostranství a chodníky v Budišově nad 
Budišovkou sloužící široké veřejnosti,
(14 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo sjednané se spo-
lečností Femont Opava, s. r. o, na stavbu sportovní haly 
Města Budišov nad Budišovkou dle přílohy a pověřuje sta-
rostu města podpisem dodatku,
(14 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje přijetí neinvestiční účelové dotace na zabezpe-
čení akceschopnosti jednotky SDH JPO II města Budišov 
nad Budišovkou v roce 2015 od Moravskoslezského kraje 
v celkové výš 68 900 Kč a pověřuje starostu města podpi-
sem smlouvy,
(14 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje Dodatek č. 22 – dohodu o vzájemném vypořá-
dání investic na pronajatém majetku ke Smlouvě o nájmu, 
správě a provozování tepelného zařízení města mezi měs-
tem Budišov nad Budišovkou a fi rmou VYTEP, s.r.o. s tím, 
že čl. 22 odst. IV je doplněn o větu „a město Budišov nad 
Budišovkou se stává výlučným vlastníkem předmětu doho-
dy.“ a p ověřuje starostu města podpisem tohoto dodatku,
(14 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 bere na vědomí čerpání kontokorentního úvěru se stavem 
k 10. 11. 2015 ve výši 0 Kč.

 Nesem vám noviny, poslouchejte…tato, ale i další krásné koledy zaznívají v tomto 
období všude kolem nás. Vánoce se kvapem blíží, a pokud právě fi nišujete ve svých 
přípravách, zvolněte na chvíli a nechte se pohladit vánoční atmosférou s vůní 
jehličí, skořice, vanilky a svařáčku. Možná už máte nakoupené všechny dárky, 
možná teprve přemýšlíte, co by vaše blízké potěšilo. Přejeme Vám, abyste vše zvládli 
a prožili adventní i vánoční dny s Vašimi nejbližšími i přáteli bez stresu a v pohodě. 
Také bychom rádi poděkovali všem, kteří svými příspěvky obohacují náš zpravodaj. 
Moc si Vaší spolupráce vážíme a opravdu děkujeme, protože bez Vás by náš 
zpravodaj ztratil smysl. 
Přejeme Vám, aby byl rok 2016 rokem plným radosti, dobré nálady, pohody, lásky, 
abyste se netrápili a všechny případné problémy zvládli co nejlépe, ale především 
Vám přejeme pevné zdraví a vzájemné porozumění. 

Redakční rada

Vážení spoluobčané,
ve svém článku bych chtěl vyzdvihnout současné dění v přileh-
lých obcích našeho města. Když se vrátím ve svých vzpomín-
kách do svého dětství, vybaví se mi například různá soutěžní
odpoledne, zájezdy, akce, pořádané ke Dni dětí, Mikulášské
nadílky nejen pro děti, ale i pro dospělé. Tyto akce pořádali lidé

s láskou a ochotou bez ohledu na svůj volný čas. Byly to vždy 
příjemně strávené chvíle a nám dětem se vždy moc líbily. Po
„sametové revoluci“ ovšem tyto zábavné akce skončily. Neby-
lo to jen z důvodu nedostatku peněz, ale převážně z nedostatku 
času a vůle. Lidé začali podnikat, jezdit za prací třeba i do ci-
ziny. Hlavní problém vidím ale v tom, že se začali starat více 

Poděkování okolním obcím
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Jak jsem již několikrát zmiňoval, do konce tohoto roku bude 
provozovat plynové kotelny fi rma VYTEP Uničov s.r.o a od 
1. ledna přebírá město zpět plynové kotelny do své správy. O je-
jich provoz se bude starat městská společnost TeSport Budišov 
nad Budišovkou, s. r. o. v čele s jednatelem panem Alešem Ho-
rákem a bere tím na sebe také zodpovědnost za provoz tepelné 
hospodářství. Veškeré administrativní úkony nyní fi nišují, licenci 
na 10 kotelen obdržíme každým dnem, probíhá přepis odběrných 
míst u RWE, je vedeno správní řízení na Energetické regulač-
ním úřad k vydání licence na výrobu a rozvod tepelné energie 
u 3 kotelen. Předpokládám, že 11. 12. 2015 se uskuteční schůzka 
se zástupci vlastníků dotčených nemovitostí v kulturním domě, 
kde zazní vše podstatné. Co je důležité - pro začátek nechystáme 
žádné převratné změny, chceme zacho-
vat pracovní místa stávajících dispečerů, 
předpokládaná cena na rok 2016 bude na 
stávající úrovni. Jsme v kontaktu s reviz-
ními a servisními techniky, své služby na-
bídla i fi rma MARTECH. Ještě do konce 
tohoto roku bude vyměněn 1000litrový 
zásobník TUV na kotelně B5 na horním 
sídlišti, neboť ten stávající je v havarijním 
stavu. Zastupitelstvo města na svém lis-
topadovém jednání schválilo odkup čtyř-
trubního teplovodu B5 a ležatých rozvo-
dů B5. Tuto investici fi nancovala fi rma 

VYTEP v letech 2007 a 2011. Zůstatková hodnota majetku činí 
938 350,- Kč. Tento krok byl nutný k dalšímu provozu. 
Přestože fi rma TeSport provozuje i sportovní halu, jejíž provoz 
bude město dotovat, nemůže se toto v žádném případě promítat 
do cen tepla, zde se budou účtovat jen oprávněné náklady.
Dodavatel tepelné energie kalkuluje cenu tepelné energie v sou-
ladu s platnými cenovými předpisy, tj. v souladu se zákonem 
č. 526/1990 Sb., O cenách, ve znění pozdějších předpisů, a s ce-
novým rozhodnutím Energetického regulačního úřadu k cenám 
tepelné energie pro příslušný kalendářní rok. Cena tepelné ener-
gie je cenou věcně usměrňovanou, tzn. do ceny lze promítnout 
pouze ekonomicky oprávněné náklady, přiměřený zisk a daň 
z přidané hodnoty. Před vydáním koncese na výrobu tepla zde 

pracovník Státní energetické inspekce 
prováděl kontrolu dokladů a kotelen. Jeho 
názor je, že naše rozhodnutí převzít ko-
telny je krok logický a správný. Budeme 
tak mít pod kontrolou náklady a můžeme 
hledat úspory u našich organizací. Vždyť 
město a jeho organizace spotřebují 42 % 
tepla z celkově vyrobené tepelné energie. 
Uvědomujeme si, že to nebude jednodu-
ché, ale zvládli jsme i rozdělení lesů a TS 
nebo převzetí SVČ z kraje, tak jistě zvlád-
neme i toto. Ing. Pat rik Schramm, 

místostarosta města

Provozování tepelného hospodářství od 1. 1. 2016

sami o sebe. Na společný život v obci už nezbývá tolik času. 
Se sousedy se lidé potkávají už jen v obchodě nebo v hospodě. 
Jindy rušný život v těchto vesnicích jakoby ustal. Najednou 
nebyl nikdo, kdo by se o zábavu postaral. Proto jsem rád, že se 
i v dnešní uspěchané době našli lidé, kteří mají chuť cokoliv 
udělat, aniž by čekali nějakou odměnu. Jediné, co z toho mají, 
je dobrý pocit.  Dělají to s láskou a pro své spoluobčany. Vždyť 
nic tak nestmeluje obec jako její společenský život.
Vnímavý občan jistě zaznamenal pozvánky do okolních ves-
nic na akce, ať je to třeba tradiční „Traktoriáda“, nebo výstava 
betlémů v Guntramovicích, retro ples, zabijačkové hody, ale 
také slavnostní rozsvícení vánočního stromku s jarmarkem 
v Podlesí. A také ve Starých Oldřůvkách nezůstávají pozadu. 

Tam opět ožilo pořádání Dětského dne a jako novinku zde za-
vedli „Starooldřůvské vzpomínání“. Toto jsou právě ty chvíle, 
kdy se setkávají sousedé, kamarádi, opět se sejdou celé rodiny. 
Kvůli přátelské atmosféře přijížděj í do rodné vsi i lidé, místní 
rodáci, které život odvál do jiných míst naší země.
Lidé, kteří připravují tato setkání, nemají lehký úkol. Z vlastní 
zkušenosti vím, jak složité a namáhavé je do posledního detai-
lu naplánovat a zorganizovat takovou akci. Touto cestou bych 
velmi rád všem, kteří se v mém článku poznali, vyslovil velké 
„DĚKUJI“. Jsem nesmírně vděčný za tyto akční lidi a přeji jim 
do následujícího nové roku 2016 nejen sílu a odolnost, ale také 
další tak schopné a obětavé lidi, kteří se k nim připojí.

jménem rady města Roman Pecník

V letošním roce byl kromě výstavby nové víceúčelové sportovní 
haly realizován projekt celkové rekonstrukce staré budovy 
TJ Spartak u fotbalového hřiště. Tento projekt byl podpořený 
z dotace Operačního programu životního prostředí, jeho cílem 
byla komplexní rekonstrukce objektu.
Uvnitř budovy zůstaly zachovány pouze obvodové zdi, vše 
ostatní prošlo stavebními úpravami. Byly vystavěny nové šatny 
pro fotbalisty, jejichž součástí je vlastní sociální zázemí, místnosti 
pro rozhodčí, šatny pro návštěvníky sportovní haly, prostor bufetu 
a nově byla vystavěna kotelna. Vytápění celého objektu je nově 

zajištěno kotlem na biomasu – dřevěné peletky, rekonstrukcí 
prošly také rozvody vody, ústředního topení a elektřiny.
Celý objekt byl také zateplen a došlo k výměně oken a dveří. 
Budova Spartaku byla propojena krčkem s novou sportovní 
halou. Společně s víceúčelovou sportovní halou tvoří nyní 
objekt TJ Spartaku kvalitní a funkční zázemí pro rozvoj sportu 
a tělovýchovy (nejen) dětí a mládeže v našem městě a jeho okolí.
Projekt byl spolufi nancován z Operačního programu životního 
prostředí v celkové výši 2.281.167,- Kč.

 Gabriela Roháčová, DiS., vedoucí odboru

Projekt „Stavební úpravy objektu TJ Spartak“
CZ.1.02/3.1.00/13.21117

Ilustrační fotoIl t č í f t
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Podzim a zima v některých místech naší republiky se nese ob-
vykle v duchu nedýchatelného ovzduší. Denní imisní limity (la-
icky řečeno množství škodlivin, které nám v ovzduší dle záko-
na „může“ poletovat) bývají u některých látek mnohonásobně
překračovány. Za těchto podmínek pak již standardně nastupují
nejrůznější onemocnění dýchacích cest. Obzvláště citlivé jsou
na zhoršené rozptylové podmínky děti, ženy, starší lidé a osoby
s chronickými chorobami. Kromě chorob, které nás trápí v zimě,
však škodliviny mohou napáchat škody, které nás v podobě zá-
važných onemocnění potrápí až za několik let.
„Ovzduší je tu špatné, ale co s tím můžu dělat já? Nic“, zní asi
nejčastější úvaha lidí. Omyl, můžete. Znečištění ovzduší vzniká
výhradně lidskou činností (pomineme-li některé přírodní jevy,
jako jsou požáry, erupce sopek a podobně). Dokážeme-li vzduch
znečistit, je v našich silách jej i zlepšit. Ať už se jedná o velký
průmyslový podnik, nebo kamna v rodinném domku.
A začněme tentokrát rovnou u těch kamen. Spalujete-li doma
dřevo nebo kvalitní uhlí, „škodíte“ sobě a životnímu prostředí
standardním způsobem a není vám téměř co vytknout. Nesmy-
slně vysoké ceny za plyn a elektřinu bohužel přiměly mnoho lidí
uchýlit se zpět ke klasickým palivům. Někteří lidé však za úče-
lem mnohdy nesmyslných úspor pálí ledacos -například odpady.

Z pohledu laika vše, odpady nevyjímaje, shoří na hromádku
popela. Mnozí lidé také namítají, že když se může spalovat 
odpad ve spalovnách, proč by jej nemohli spalovat oni doma.
Mezi spalovnou a domácími kamny je ovšem razantní rozdíl -
především v teplotě. Domácí kamna nikdy nejsou schopna vy-
vinout tak vysoké teploty, aby docházelo k téměř dokonalému
spalování, nejsou vybavena ani složitými fi ltry na zachycení
škodlivin. Co si tedy v kamnech spálíte, to si vaše rodina i sou-
sedé venku pěkně nadýchají. Mezi vznikající škodliviny pa-
tří dioxiny, polyaromatické uhlovodíky (PAU), formaldehyd, 
benzen, kyselina chlorovodíková a další. Mnoho z těchto látek 
má karcinogenní účinky. 
Podle současného zákona je jakékoli spalování odpadů v do-
mácnostech zakázáno. Podle zákona jsou fyzické osoby (tedy
občané) povinny nakládat s odpady podle systému, který sta-
noví obec/město, ve které žijí. Obce/města jim na oplátku (také
podle zákona) musí poskytnout místa, kam mohou odpady
ukládat. Podle jiného zákona (č. 86/2002) je možné spalovat 
v krbech, ohništích nebo grilech pouze dřevěné uhlí, čisté
dřevo, seschlé palivo rostlinného původu, nebo certifi kované
plynné palivo. Obec si pak vlastní vyhláškou může stanovit,
zda zakáže například pálení listí nebo hnědého uhlí.

Jak škodí spalování odpadů?
• Plasty - při jejich pálení vzniká nejvíce je-

dovatých látek. Např. při spalování PVC
unikají do ovzduší dioxiny a sloučeniny
chlóru. Spalováním polystyrenu vzniká je-
dovatý styren. Spalováním plastových fólií
a lahví se do ovzduší dostanou polyaroma-
tické uhlovodíky. Plastové obaly a výrob-
ky patří do kontejneru na plasty.

• Spalování nápojových kartonů (obalů od 
mléka, džusů apod.) produkuje jedovaté
chlororganické látky a těžké kovy. Tyto
obaly patří do tříděného odpadu (kontejner 
na plasty). 

• Celobarevné letáky a časopisy obsahují
často velké množství těžkých kovů z barev
a uvolňují se při spalování. Papír patří do
tříděného odpadu nebo do sběrny surovin.

• Pálením pneumatik vnikají polyaroma-
tické uhlovodíky (PAU) a další jedovaté 
látky. Staré pneumatiky patří do odvozu 
velkoobjemového odpadu.

•  Staré palety, dřevo z demolice, rozbitý 
nábytek, chemicky ošetřené dřevo, natřená
prkna - při jejich spalování se uvolňují na-
příklad dioxiny a formaldehyd. Chemicky 
ošetřené dřevo, nábytek, dřevotříska apod.
patří do sběrného dvora.

• Dokonce i tráva či listí mohou být zdrojem
škodlivých látek, pokud je pálíme na za-
hradě. Větší množství rostlinných zbytků
patří na kompost, do kontejneru na biood-
pad nebo do sběrného dvora.

Zpracovalo sdružení Arnika v rámci projektu
„Topíme ohleduplně k přírodě i sousedům“.
Zdroj: www.arnika.cz

Nespalujte odpad!
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V roce 2015 probíhá měření kvality ovzduší v Budišově nad 
Budišovkou manuálními vzorkovači suspendovaných částic 
v rámci dotace Českému hydrometeorologickému ústavu z roz-
počtu Moravskoslezského kraje. Měřeny jsou denní (24hodi-
nové) průměrné koncentrace suspendovaných částic PM10 od 
6 do 6 hodin UTC (světového času) vzorkovači Leckel MVS 
6 s každodenní obsluhou vždy během pěti dnů šestidenního 
cyklu, přičemž každý šestý den probíhá měření polyaromatic-
kých uhlovodíků v suspendovaných částicích PM10 a rovněž 
1krát za šest dnů se provádí vyhodnocení koncentrací vybra-
ných těžkých kovů v suspendovaných částicích PM10. Měře-
ní je zajištěno podle pravidel Imisního monitoringu ČHMÚ, 
který je zkušební laboratoří č. L 1460 akreditovanou ČIA, 
o. p. s. pro zkoušky a odběry uvedené v Příloze Osvědčení 
o akreditaci (viz www.cai.cz v sekci Seznam akreditovaných 

subjektů). ČHMÚ je autorizován k měření imisí znečišťujících 
látek Ministerstvem životního prostředí ČR. Lokalita měře-
ní1   v areálu mateřské školy na ulici Československé armády 
(49° 47´ 35.635“ SŠ, 17° 37´ 34.511“ VD) je klasifi kována 
jako pozaďová, typ zóny předměstská, s charakteristikou obyt-
ná a zemědělská.
Výsledky měření PM10 jsou průběžně zveřejňovány na inter-
netové stránce ČHMÚ2. Výsledky všech měření včetně údajů 
o koncentracích těžkých kovů a polyaromatických uhlovodíků 
budou uloženy v Informačním systému kvality ovzduší České 
republiky a budou v průběhu roku 2016 zveřejněny v ročen-
kách znečištění ovzduší3. Podrobná zpráva s vyhodnocením 
všech měření na souběžně měřících lokalitách Budišov nad 
Budišovkou a Mosty u Jablunkova bude k dispozici koncem 
1. čtvrtletí příštího roku. Gabriela Roháčová, DiS.

Jako každý rok přinášíme občanům pár slov o veřejné zeleni 
v našem městě a jeho místních částech.
Stromy v sídelních útvarech mají ztížené životní podmínky, 
což je způsobeno znečištěním ovzduší, změnami klimatu, 
nevhodnými půdními poměry, omezením růstového porostu 
(zvláště kořenového) mechanickým poškozováním a dalšími 
nepříznivými faktory. Mnoho stromů ve městě je také již pře-
stárlých a představují bezpečnostní riziko pro občany.
Abychom postupovali více systematicky a získali ucelený pře-
hled o zdravotním stavu a stáří všech dřevin v majetku obce, roz-
hodli jsme se v letošním roce zahájit pasportizaci veřejné zeleně 
našeho města. Tato pasportizace bude pokračovat i v následují-
cích 3-4 letech, během nichž oslovený soudní znalec zkontrolu-
je, popíše a zadá do počítačového systému přes 4 000 dřevin ros-
toucích na veřejných prostranstvích v našem městě a jeho blíz-
kém okolí. Během letošního roku bylo zkontrolováno 1000 stro-

mů rostoucích v severní polovině města. Kontrola spočívá 
ve zjištění jejich dendrometrických a dendrologických parame-
trů, zejména provozní bezpečnosti, návrh pěstebních opatření, 
včetně naléhavosti zásahů a návrhů termínů příštích kontrol. 
Dle zjištěných skutečností bude potřeba v nejbližší době po-
kácet 67 kusů nemocných a přestárlých stromů. Kácení jsme 
naplánovali na dvě etapy - první na jaře příštího roku a druhou 
na podzim 2016. 
Existence dřevin v prostředí sídel i ve volné krajině má pro 
životní prostředí nesmírně pozitivní význam a je v podstatě ne-
nahraditelná. Nedílnou součástí péče o životní prostředí je tedy 
i výsadba stromů. V letošním roce jsme vysadili díky pomoci 
Technických služeb města Budišov nad Budišovkou 47 kusů 
nových stromů. Dále je naplánováno na jaře 2016 vysadit dal-
ších cca 50 kusů převážně listnatých dřevin na území Budišova 
a jeho blízkého okolí. Gabriela Roháčová, DiS.

Rok s rokem se sešel a opět se nám blíží vánoční čas. I v tomto 
období musíme zajistit svoz jak komunálního, tak i separované-
ho odpadu. Svozy komunálního odpadu proběhnou následovně:  

 21. 12. Budišov jih
 22. 12. Budišov sever 
 23. 12. místní části (Guntramovice, Podlesí, 

Staré Oldřůvky)  
 29. 12. Budišov jih
 30.12. Budišov sever 
 31. 12. místní části (Guntramovice, Podlesí, 

Staré Oldřůvky)  
Svoz separovaného odpadu (tedy plast a papír) proběhne výji-
mečně v pondělí 28. 12. a sklo bude svezeno dle potřeby. Ko-
modity plast a papír, které budou odevzdány v termínu 28. 12., 
budou načteny jako úleva pro rok 2017.

Odpady v roce 2016….
Bioodpad se stal nedílnou součástí odpadového hospodář-

ství. Jsme rádi, že občané plně využívají možnost vytřídit 
tento odpad. Pro příští rok je nachystáno na výpůjčku dal-
ších 50 ks popelnic na bioodpvad o objemu 240 l pro ob-
čany, kteří mají o tuto službu zájem a nádobu ještě nemají. 
O nádobu si můžete zažádat na Městském úřadě Budišov 
nad Budišovkou, Partyzánská 229, kancelář č. 9 u paní 
Stránské. Následně Vám bude vystavena smlouva a nádoba 
Vám bude vydána na Technických službách města Budišov 
nad Budišovkou. Svozy budou opět probíhat od 1. dubna 
2016. 

 I v roce 2016 pro občany chystáme mobilní svozy nebez-
pečných odpadů, textilu a elektra. Podrobný harmonogram 
jednotlivých svozů bude nachystán v první polovině v mě-

1 http://portal.chmi.cz/fi les/portal/docs/uoco/web_generator/locality/pollution_locality/loc_TBNB_CZ.html
2 Průběžné výsledky měření 

http://www.chmi.cz/fi les/portal/docs/poboc/OS/OCO/prehledy/budisov_mosty/prhl_kraj7.htm
3 Roční vyhodnocení úrovně znečištění ovzduší v ČR, tabelární a grafi cké ročenky:

http://wwwl.chmi.cz/fi les/portal/docs/uoco/isko/tab_roc/tab_roc_CZ.html
http://www.chmi.cz/fi les/portal/docs/uoco/isko/grafroc/grafroc_CZ.html

Měření kvality ovzduší v našem městě

Stromy ve městě a jeho okolí

Svoz odpadů o svátcích…
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LESY A TECHNICKÉ SLUŽBY

Červenec a srpen letošního roku byly nejsušším obdobím 
v historii meteorologických měření u nás. Nejteplejší dny byly 
5. až 7. července, 16. až 25. července a 3. až 16. srpna, kdy 
maximální teploty překračovaly hodnotu 35 stupňů. Srážky 
byly v tomto období velmi malé. Půdní sucho (nedostatek 
vody v kořenové vrstvě půdy, který způsobuje poruchy ve 
vodním režimu rostlin) se však projevilo již v měsíci červnu 

a v těchto horkých měsících se ještě zhoršilo. Půda proschla 
do 50 cm a více. Tento stav, který pracovně označujeme jako 
„přísušek“, trvá dodnes.
Přísušek má negativní vliv na volně rostoucí rostliny. S obavou 
jej sledují zemědělci, zahrádkáři i lesáci. Zejména v oblasti 
severní a střední Moravy, kde několik let chřadne smrk jako 
nepůvodní dřevina oslabená změnou klimatu a nedostupností 

Jak ovlivní počasí roku 2015 stav lesů v našem regionu?

síce prosince 2015. V elektronické podobě bude zveřejněn 
na stránkách Města Budišov nad Budišovkou a v tištěné po-
době bude k dispozici v kanceláři č. 2 u paní Bečicové nebo 
kanceláři č. 9 u paní Stránské.  

 Objemný odpad bude opět možné odevzdat do Sběrny dru-
hotných surovin na ul. Nábřeží č. p. 39, a to v období od 

března do listopadu. Během uzavření Sběrny druhotných 
surovin žádáme občany, aby objemný odpad nenechávali 
u kontejnerových stání a po domluvě jej odevzdali na Tech-
nických službách Města Budišov nad Budišovkou.

 Marie Stránská, DiS., 
referentka životního prostředí

V Moravskoslezském kraji každoročně probíhá soutěž O ke-
ramickou popelnici, ve které obce a města Moravskoslezské-
ho kraje zapojené do systému EKO-KOM soutěží ve výtěž-
nosti tříděného odpadu. Soutěž konkrétně hodnotí množství
vytříděného odpadu přepočtené na jednoho obyvatele města
nebo obce.
Dne 26. 11. 2015 proběhlo slavností vyhlášení výsledků ve
Vítkovickém zámku v Ostravě, kterého jsme se zúčastnili.
Město Budišov nad Budišovkou v kategorii obcí a měst Mo-
ravskoslezského kraje s 2 500 – 15 000 obyvatel obsadilo krás-
né 5. místo a obdrželo keramickou popelnici. Oproti roku 2014
jsme poskočili o 20 míst. 
Děkujeme všem občanům našeho města, kteří si dají tu práci
a odpad vytřídí a využijí jak kontejnery na separovaný odpad,
tak pytlový sběr, a tento odpad tedy nekončí v komunálním
odpadu. A třeba v budoucnu Vám budeme moci poděkovat za
získání bronzové, stříbrné či zlaté keramické popelnice.
Ráda bych touto cestou poděkovala i své kolegyni Ing. Janě
Dovrtělové, která stála u zrodu systému odpadového hospo-

dářství, a tudíž jí připadá zásluha za toto ocenění. Děkuji a pře-
ji jen samé krásné chvíle v následujících mateřských povin-
nostech. Marie Stránská, DiS., referentka životního prostředí

Přes odpady ke „Keramické popelnici“

Úřední hodiny Městského úřadu Budišov nad Budišovkou
Pondělí a středa - úřední hodiny 8,00 - 11,30 h. 12,00 - 17,00 hod.

V neúředních dnech v úterý, čtvrtek 7,30 - 11,30 h., 12,00 - 14,30 a v pátek 7,30 - 11,30 h., 12,00 -13,30 h. 
je možné vyřídit všechny záležitosti jako v úředních dnech,

pokud je přítomen příslušný pracovník, nebo ten, který jej zastupuje.
V neúřední dny nemusí být pracovníci přítomni z důvodu školení, 

vyřizování dotací a úředních záležitostí apod.

Oznámení o uzavření městského úřadu během vánočních svátků:
Ve dnech od 23. 12. 2015 do 3. 1. 2016 

bude městský úřad pro veřejnost uzavřen.
Prosíme občany, aby si veškeré plánované záležitosti vyřídili v dostatečném předstihu.
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některých živin, které byly v minulosti vyplaveny působením 
kyselých dešťů do hloubek větších než 50 cm, lze očekávat jeho 
zrychlené hynutí působením houby václavka smrková a hmyzích 
škůdců – kůrovců. Tento proces urychluje i letošní semenný rok 
smrku, který se opakuje v pravidelných intervalech. Tvorba 
šišek stojí oslabené stromy další energii, která jim už tak chybí. 
Pro snadnější pochopení pojmu „chřadnutí smrku“ jej můžeme 
přirovnat k chronickému onemocnění člověka silnou cukrovkou 
a působení houbových a hmyzích škůdců (biotičtí škůdci) 
k akutnímu onemocnění chřipkou. Při napadení chřipkou 
se zdravý člověk bez větších problémů zotaví za několik 
dnů. Pro chronicky nemocného člověka je chřipka vážným 
onemocněním, které může mít pro pacienta i fatální následky. 
A podobně je tomu i u smrku. Zdravý strom se brání proti 
napadení kůrovců výronem pryskyřice, kterou zaleje brouka 
hloubícího chodbičku do kůry. Brouk se pod vrstvou pryskyřice 
udusí. Podobně se brání i proti prorůstání podhoubí václavky. 
Zdravý strom tak zabíjí biotického škůdce. Chřadnoucí strom 
nemá energii potřebnou pro výron pryskyřice a biotický škůdce 
zabíjí chřadnoucí strom. Obranná opatření (lapáky, lapače), 
instalována člověkem, jsou v těchto podmínkách neúčinná.
Z uvedeného vyplývá, že v letošním roce opět přibude v našich 
lesích množství suchých smrků, které musíme urychleně 
pokácet a kůrovce zlikvidovat odvozem napadeného dříví 
z lesa a jeho dalším zpracováním. Z tohoto důvodu proto na 
našich silnicích potkáváte stále odvozní soupravy plné dříví, 
proto se tak rychle mění les v holou plochu. Není to snahou 
majitelů lesa po vysokém a rychlém zisku za dříví, ale nutností 
danou zákonem o lese. Věřte, že tento stav nemrzí nikoho víc 

jak lesáky, kteří mají tyto lesy na starosti. Protože každé období 
sucha nese setrvačností jeho následky ještě dvě vegetační 
období, vytěžíme pravděpodobně smrk v našem regionu 
během několika let. Řešením této situace je radikální změna 
druhů dřevin, které budeme do lesů v našem regionu sázet. 
Podle mého názoru je vhodné zcela vynechat při zalesňování 
vykácených ploch smrk a sázet všechny ostatní dřeviny tak, 
aby následné lesní porosty byly tzv. smíšené. Se smrkem 
budeme pracovat pouze jako s přirozeně zmlazeným (smrk 
vyrostlý ze semen, která vypadala z šišek plodících stromů 
přímo v lesním porostu).
Dalším problémem, který majitele lesa nebo lesní správce 
díky letošnímu počasí trápí, je úhyn sazenic zalesněných 
v letošním a loňském roce. Podle našich poznatků uhynulo 
až 50 % sazenic zalesněných v letošním roce a 20 % sazenic 
zalesněných v loňském roce. Tyto ztráty na zalesňování 
představují velkou fi nanční újmu pro majitele lesa. Řešením je 
více trpělivosti při obnově vykáceného porostu. Zákon o lese 
nám sice přikazuje do dvou let po těžbě vzniklou holou plochu 
zalesnit, ale umožňuje v odůvodněném případě i výjimky. 
Jedním z těchto případů je tzv. přirozená obnova. Je to způsob 
obnovy porostu, kdy vykácenou plochu nezalesňuje člověk, 
ale sama příroda pomocí semen z okolních dospělých stromů. 
Nově vzniklé porosty jsou proto přírodě blízké a vznikají bez 
velkých fi nančních nákladů.
Rozhodující vliv na stav našich lesů v budoucnu bude mít vedle 
rozumného hospodaření hlavně počasí. Doufejme proto, že 
budoucí rok bude bohatý na srážky a bude  teplotně normální.

Miroslav Dušek

1. 10. 2015 ve 22.00 hod. - oznámena 
rvačka mezi hosty v jedné z restaura-
cí ve středu města. Po příjezdu hlídky 
MP na místo tato zjistila, že v restaura-
ci k žádnému konfl iktu nedochází. Toto 
rovněž tvrdily přítomné osoby. 

2. 10. 2015 v 16.00 hod. - oznámena 
krádež peněženky v jedné z prodejen po-
travin. Věc byla předána hlídce PČR OO Vítkov k dalšímu šetření. 

3. 10. 2015 v 6.30 hod. - kontrolou kamerového sytému bylo 
zjištěno, že nezletilí hrají fotbal v prostoru náměstí Republiky, 
přičemž míčem poškozují veřejnou zeleň. Výjezd na místo, 
kdy bylo zjištěno, že se tak děje za přítomnosti rodičů, kteří 
se zde s dětmi společně nacházeli. Jednání s rodiči nezletilých 
– poškozování majetku. Tito posléze s dětmi prostor opustili.

6. 10. 2015 v 10.00 hod. - vykázání skupiny osob požíva-
jících alkohol na místě, kde je to obecně závaznou vyhláškou 
města zakázáno. 

6. 10. 2015 ve 14.30 hod. - zajištění místa události – do-
pravní nehoda mezi cyklistou a řidičem osobního vozidla na 
ul. Partyzánské.

7. 10. 2015 ve 14.00 hod. - zajištění odchytu volně žijící 
vydry v Budišovce (ul. Nábřeží). Odchycené zvíře si později 
převzal pracovník Záchranné stanice Bartošovice.

9. 10. 2015 v 18.30 hod. - oznámila žena bydlící ve středu 
města, že se do jejího bytu dobývá muž. Údajně bouchá do 
dveří a dožaduje se vstupu. Žena sdělila i jeho jméno s tím, že 
žádá hlídku MP o pomoc. Muž se v době příjezdu hlídky na 
místo již v domě nenacházel.

10. 10. 2015 ve 20.30 hod. - přijetí oznámení o bezvládně le-
žící osobě na křižovatce ulic Dukelská a Mírových Letnic. Po 

příjezdu bylo zjištěno, že se na uvedeném místě osoba nenachá-
zí. Tato nebyla posléze nalezena ani při následné kontrole okolí.

10. 10. 2015 ve 21.00 hod. - zjištěna bezohledná jízda řidiče
osobního vozidla v ulicích města. Zastavení vozidla. Kontrola
řidiče, provedení orientační dechové zkoušky. Řidič nebyl pod 
vlivem alkoholu.

13. 10. 2015 ve 14.30 hod. - řešení krádeže ovoce na jedné
ze zahrad na ulici Na Úbočí. 

15. 10. 2015 v 16.00 hod. - přijato oznámení osoby – opa-
kované rušení nočního klidu ze strany jejího souseda. Věc byla
postoupena do KPPP.

19. 10. 2015 ve 22.30 hod. - řešení oznámení občana, který
se obával případného napadení ze strany skupiny osob. Tyto
se měly nacházet před restaurací, kterou chtěl opustit. Hlídka
zajistila doprovod osoby do místa bydliště.

20. 10. 2015 ve 14.30 hod. - řešení situace týkající se údajné-
ho týrání koček v prostoru nájemních domů na ul. Berounské.
Hlídce se na místě nepodařilo zjistit konkrétního svědka tako-
véto události. Na místě bylo zjištěno, že zde došlo k přemnože-
ní těchto zvířat a tato jsou v důsledku toho hladová a podvyži-
vená. Situace v této lokalitě bude řešena ve spolupráci s orgány
Města Budišov nad Budišovkou.

24. 10. 2015 v 16.00 hod. - přistižení pachatelů krádeže dře-
va. Zajištění odcizeného materiálu. Odebrání věci. Řešení udá-
losti uložením blokové pokuty na místě.

28. 10. 2015 ve 20.00 hod. - oznámeno úmyslné poškození
kontejneru umístěného na sídlišti. V době příjezdu hlídky MP 
se již pachatelé na místě nenacházeli.

29. 10. 2015 v 10.00 hod. - žádost občana o kontrolu kame-
rových záznamů – ztráta jízdního kola dne 28. 10. 2015 mezi
18.00 – 21.00 hod. ve středu města.

ZPRÁVY MĚSTSKÉ POLICIE
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30. 10. 2015 v 8.00 hod. - výjezd na alarm v jednom z chrá-
něných objektů.

3. 11. 2015 ve 14.20 hod. - oznámil zaměstnanec Chrá-
něného bydlení na ul. ČSA, že došlo k fyzickému napadení 
mezi klienty tohoto zařízení. Výjezd na místo, zajištění ve-
řejného pořádku. Jednání s útočníkem. Konzultace případu 

s ohledem na výjimečné okolnosti.
4. 11. 2015 v 18.00 hod. - bezvládně ležící osoba na Halaš-

kově nám. Zjištěn podnapilý muž, který byl silně podchlazený. 
Jelikož nebylo možno věc vyřešit jiným způsobem, byl tento 
převezen na PZS do Opavy k vystřízlivění. 

Baroň Milan, vedoucí strážník MP

ŠKOLSTVÍ

Konečně se naší škole poštěstilo a vybraných 20 žáků mohlo
poprvé vyrazit na týdenní zahraniční kurz do Velké Británie,
jenž byl plně hrazen díky dotaci z fondu EU s názvem Operační
program Vzdělávání pro konkurenceschopnost. V rámci tohoto
projektu s názvem Podpora výuky jazyků žáci vycestovali lux-
usním autobusem do přímořského letoviska Bournemouth na
samotném jihu Anglie. Součástí pobytu bylo 9 hodin výuky
v  jazykové škole pod vedením zkušených anglických lektorů,
ubytování v hostitelských rodinách, strava formou plné penze
a návštěva historických památek či jiných zajímavých míst.
Odjížděli jsme v sobotu 24. 10. 2015 v 11.45 od naší školy
v autobuse společně se žáky ze ZŠ Otická v Opavě a ze ZŠ
z Rychnova nad Kněžnou. Nabrali jsme  směr Bournemouth,
tedy cca 1700 km západním směrem. V noci jsme projížděli
Německem, Nizozemím a Belgií a v brzkých ranních hodinách
jsme dorazili do francouzského přístavu Calais. Tady proběhla
pro některé první pasová kontrole v životě a pak už jsme
se mohli nalodit na trajekt, který nás převezl přes kanál La
Manche. Pro mnohé naše žáky to byl první zážitek na tak ob-
rovské lodi, a tak si mnozí vychutnávali svou první plavbu
na venkovní palubě a mohli tak sledovat, jak se nám White
Chalk Cliffs (Bílé křídové útesy) anglického Doveru pomalu
přibližují. Po připlutí na pevninu jsme autobusem opět vyrazili
na cestu a mohli se začít kochat krásnou anglickou krajinou. 
Do cílové města Bournemouth jsme dorazili krátce po poledni
a hned jsme šli na naši první prohlídku – do mořského Oceá-
nia, které se nachází přímo na pobřeží. Uvnitř jsme mohli
spatřit akvária s rozmanitými mořskými živočichy, procházet 
se tunelem, kdy nám nad hlavami plavali žraloci anebo si užít 
pohled na krmení obrovských želv karet. Pak jsme se ještě
prošli po nádherné písčité pláži a už tady byl podvečer a my se
rozešli do našich hostitelských rodin.
Další tři dny jsme pak vždy dopoledne trávili ve škole. Podle
dosažených úrovní v rozřazovacích testech se děti odebraly do
přidělených tříd a měly tak poprvé možnost poznat, jaké to je mít 

za učitele cizince, který nerozumí vůbec česky, a vyzkoušet si 
také jinou formu výuky. Po skončení vyučování byly dětem ro-
zdány obědové balíčky a pak jsme vyráželi na výlety. Navštívili 
jsme město Portsmouth, významný námořní přístav. V tomto 
rodišti Charlese Dickense jsme se seznámili s námořní histo-
riií města a kolem D-Day Musea jsme dorazili na prohlídku 
HMS Victory (Her Majesty Ship), což je nejstarší válečná loď 
na světě z roku 1765.
Další den jsme jeli
do Sherborne Castle,
tudorovského panství
ze 16. století, které
se nachází v oblasti
Dorset. Na místě se
nachází také zříceniny
tzv. Old Sherborne
Castle z 12. století,
ale my se vydali na
prohlídku 11 pokojů
nové části hradu. Jed-
no ráno jsme si také
přivstali a vydali se
na nádhernou místní
pláž, která patří mezi
nejkrásnější v Anglii.
Pro mnohé žáky to byl

Zahraniční jazykově-vzdělávací kurz pro žáky
Bournemouth 24. – 30. 10. 2015



V neděli 13. 9. jsme uspo-
řádali na hřišti v dětském
domově 9. ročník tradiční-
ho turnaje v malé kopané
Budíšek Cup 2015 pro děti
z dětských domovů z celé-
ho Moravskoslezského kra-
je. Letos vyšlo snad úplně
vše. Krásné počasí, báječná
atmosféra, dobré výkony
a účast 9 týmů a více než
60 hráčů. Naši kluci postup-
ně vyhrávali všechna utkání
a stopku jim vystavila až
fi nálová prohra. Obsadili
tak hezké 2. místo a stříbr-
ný pohár zůstal v Budišově.
V miniturnaji hráčů do 12 let 
porazili naši malí fotbalisté

2x tým z Fulneku, a vyhráli tak svůj první 
zlatý pohár, ze kterého měli velkou radost. 
Dík patří všem hráčům, trenérům, roz-
hodčím a organizátorům. 

Výsledky: 
1.  Nový Jičín
2.  Budišov nad Budišovkou
3.  Melč
4.  Ostrava Hrabová
5.  Ostrava Vizina
6.  Velké Heraltice
7.  Fulnek
8.  Karviná
9.  Radkov – Dubová
10. Opava

Miniturnaj do 12 let:
1. Budišov nad Bud.
2. Fulnek

Nejlepší střelec:
Lukáš Čonka (Budišov n.B.)
Nejlepší brankář:
Nikolas Škop (Budišov n.B.)
Nejlepší hráč:
Zdeněk Čonka (Fulnek)
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opravdu první skutečný kontakt s mořem, a jelikož bylo nád-
herné počasí, všechny to lákalo vyzkoušet teplotu vody. Mnozí 
si vyzuli boty, vyhrnuli kalhoty a nechali si kotníky (někteří 
i kolena a skoro i pasy) ovlažit mořskou vodou. Na místě byla 
také opět velká spousta mušlí a zajímavých kamínků, takže děti 
si je  sbíraly na památku. 
Další výlet směřoval ke slavným kamenům na Stonehenge 
nebo d o města Salisbury k tamní historické katedrále a po-
slední den jsme si nechali na návštěvu Londýna. Tam jsme 
snad viděli vše, co se dá za jeden den stihnout – Hyde Park, 
Natural History Museum, Buckinghamský palác – sídlo an-
glické královny, střídání stráží před palácem. Prošli jsme 
kolem opatství Westminster Abbey, v dáli jsme viděli bu-
dovy Parlamentu a slavný Big Ben, prošli jsme Trafalgarské 
náměstí. Samozřejmě nám zbyl čas i na nákupy, ale pak už 
jsme museli do autobusu, na trajekt do Doveru a za zvuku 
mohutných vln rozbouřeného moře jsme se dopravili zpět na 
kontinent. Zpáteční cestu v autobuse jsme si krátili promí-

táním fi lmů a hlavně spánkem, protože nás všechny přepadla 
obrovská únava.  
Do Budišova jsme dorazili sice s malou časovou ztrátou, ale 
byl to krásný a uklidňující pohled, jak na mnohé žáky čekali již 
netrpěliví rodiče u budovy naší školy a s nefalšovanou radostí 
se s dětmi vítali.
Podtrženo sečteno, myslím, že se nám pobyt velice vydařil, děti 
moc nezlobily, organizace byla na výbornou a počasí vlastně 
také. Nemuseli jsme řešit žádné vážné problémy a vrátili jsme 
se živí a zdraví, plní krásných vzpomínek. Co víc si přát? Děti si 
vyzkoušely, jaký život vedou Angličané a jak jsou nebo nejsou 
samy schopny se anglicky domluvit. A i když to byla taková 
první zkouška toho, jak se naše děti dokáží adaptovat v cizím 
prostředí, mají všichni jistě nezapomenutelné zážitky a věřím, 
že by si podobný výlet za brány naší republiky rády zopakovaly.
Děkujeme všem zúčastněným dětem, že to zvládly bez 
problémů, a také  jejich rodičům za  podporu. Možná někdy 
zase… Jana Schilderová

Budíšek Cup 2015 – turnaj dětských domovů
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Dne 22. 10. 2015 proběhl v naší MŠ další projektový den pod 
názvem „Koulelo se, koulelo…“
Jeho cílem bylo upevnit u dětí znalosti o podzimním ovoci 
a přírodě.
Děti měly v tento den přijít do MŠ oblečené v červeném nebo 
žlutém „ jablíčkovém“ tričku. Opět nás velmi mile překvapilo, “
kolik dětí a rodičů tento úkol splnilo.
Děti si celé dopoledne ve svých třídách procvičovaly znalosti
o ovoci a podzimní přírodě. Hrály si na „Obchod a prodávání“, 

namalovaly si společně jedno veliké jablíčko a různě ho ozdo-
bily. Cvičily, zpívaly a starší děti plnily i pracovní list.
Na zahradě na děti čekaly různé zajímavé úkoly. Lovily jablíč-
ka naběračkou, ochutnávaly jablečný mošt, zdobily na chodní-
ku předkreslená jablíčka PET vršky, závodily s jablíčkem na 
lžíci atd.
Na závěr děti společně hledaly poklad po celé školní zahradě.
A co to bylo? No přece jablečný štrůdl a moc všem chutnal.

Pavla Hasalová, učitelka MŠ

Koulelo se, koulelo

Aby se každoroční čekání dětí na zimu a sníh zkrátilo, připra-
vily si pro ně paní učitelky v MŠ na čtvrtek 19. 11. 2015 pro-
jektový den nazvaný „Hajný Robátko“.
Každá třída se celý týden připravovala – děti si s paní učitelkou 
povídaly o lese, o lesních zvířatech, vyráběly si medvídka tří-
dy, zpívaly si písničky, recitovaly básně, zhotovily si výstavku 
přírodnin, které si přinesly z lesa. Nezapomněly si zdůraznit, 
jak se v lese správně chovat, jak je příroda pro nás důležitá 
a jak ji proto chránit.
Společně s rodiči si děti vybraly hračku lesního zvířátka a při-
nesly si ji do školky. Ve třídě si je společně prohlédly, půjčo-
valy ke hře.

Ve čtvrtek proběhly na přírodní školní zahradě soutěže a hry na 
téma les, příroda. A na ty se děti obzvláště těšily – házely šiš-
kou na cíl, jmenovaly a sbíraly to, co do lesa nepatří, zdolávaly 
překážky jako zvířátka, kreslily na chodník hříbky, jmenova-
ly, co v lese roste, kdo tam žije, hrály pohybové hry. Vítězové 
byly všechny děti a samozřejmě byla i sladká odměna.
Byl to pro děti pěkný a zajímavý den, ale i týden a společně 
jsme si díky němu zkrátili čekání na zimu a sníh. I v zimě bu-
deme rádi chodit do lesa, do přírody, protože: „Krásný jako 
pohádka, je les a v něm zvířátka.“

Jana Jüstelová, učitelka MŠ

Projektový den „HAJNÝ ROBÁTKO“

V č k běhl ří d í šk l í h dě ěž h
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STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU

Muzeum prošlo rozsáhlou celkovou rekonstrukcí. Poslední 
dubnovou sobotu mohli první návštěvníci vidět opravené in-
teriéry a interaktivní zahradu. Po zhlédnutí expozice se turisté 
vydali na vycházku po naučné stezce. Cílem byla štola V záto-
čině, která se nachází ve vojenském prostoru nad řekou Odrou. 
Zde nás čekali horníci v uniformách a také pohoštění, které 
podávala děvčata v dobových krojích. Krásné počasí přilákalo 
stovku návštěvníků. Slavnostní otevření se konalo 9. května za 
účasti náměstka hejtmana Moravskoslezského kraje, předsta-
vitelů města a hostů. Návštěvníky a především děti lákala „Za-
hradní expozice“. Zaujala je netopýří štola a hudební nástroj – 
břidlofon. Ve štípárně si mohli turisté vyzkoušet práci štípačů.
Letošní sezóna byla velmi úspěšná, navštívilo nás 2 000 turistů 
z celé republiky. Nechyběli ani turisté z ciziny – Slovenska, Pol-
ska, Ruska, Německa, Holandska, Číny a studenti z Turecka. 
Muzeum se moc všem líbilo. Svědčí o tom zápisy v knize návštěv. 
Turisté děkují za zajímavé a poutavé vyprávění průvodkyň… 
Zásluhou pana Lumíra Moučky se konaly dvě muzejní noci. 
V první se uskutečnila poutavá přednáška pana Zahnaše 

v osvětlené zahradě, kde se rovněž promítal fi lm o práci haví-
řů. Druhá muzejní noc byla věnována Číně, ochutnávce vína 
a pravého čínského čaje. Návštěvníci si mohli také vyzkoušet 
kaligrafi cké písmo.
Opět se těšíme na novou turistickou sezónu.

Jana Pavlů, Klára Gorčáková, p růvodkyně

Ohlédnutí za turistickou sezónou v muzeu břidlice

I přes nepříznivé počasí přišlo přivítat Martina na bílém koni 
několik desítek dětí s rodiči. Čekání na Martina u kostela nám 
zpříjemnila ohňová show v podání Šermířského spolku Šum-
perk. Pak již všichni v očekávání příjezdu Martina zavolali tři-
krát jeho jméno a Martin skutečně přijel, přijel na bílém koni, 
bohužel prozatím bez sněhu.
Lampionový průvod v čele s Martinem obešel náměstí a vydal 
se do zahrady Domova Letokruhy, kde již na děti čekala PANÍ 
ZIMA spolu s vílami, sněhulákem a skřítky. Děti jí plné nadše-

ní sdělovaly svá tajná přání, co by si přály pod vánoční strome-
ček a paní Zima jim shovívavě odpovídala. Po návštěvě paní 
Zimy a projití svíčkami osvětlené a skřítky a vílami obletova-
né stezky se všichni rádi občerstvili u stánků, které nabízely 
langoše, bramborové placky, svatomartinské rohlíčky a další 
dobroty k jídlu i pití. Děkujeme všem za pomoc a příjemnou 
atmosféru v sychravém počasí listopadové neděle.

 Kamila Kohoutková,
SVČ Budišov n. B.

Vítání Martina na bílém koni



Podvečer první adventní neděle jste 
mohli strávit na „BUDIŠOVSKÉM 
ADVENTU“. Věříme, že každý z Vás, 
kdo ho navštívil, si našel něco, co mu 
udělalo radost… Betlém s Ježíškem 
v jesličkách a kolem živá zvířátka 
určitě potěšil malé děti. Na jarmarku 
ve stáncích pro Vás prodejci připravili 
dobroty i drobné dárky. Na náměstí Re-
publiky u ještě nerozsvíceného stromu 
přivítala všechny přítomné za KRPŠ 
Jiřina Pecníková, pan farář R. D. Mgr. 
Jozef Kankara pronesl několik slov 
k nadcházejícímu předvánočnímu času, 
andělíčci obdarovávali děti i dospělé 
zdobenými perníčky a k dětem ze ZŠ, 
které zpívaly koledy, se chvilkami při-

dávalo i pár odvážlivců . Poté za hla-
sitého odpočítávání všech se rozsvítily
naše tři vánoční stromy! 
Tečkou na závěr večera byl ve velkém
sále kulturního domu koncert skupiny
„DOBROZDÁNÍ“. Přestože poslucha-
čů byla sotva hrstka, kapela se v plné
sestavě opřela do svých nástrojů, jako
by měla plný sál a všechny přítomné
svou muzikou doslova pohladila…
Na závěr nezbývá než poděkovat všem,
kteří se podíleli na přípravách a organi-
zaci a samozřejmě Vám všem, kteří jste
přišli a přispěli svou přítomností k pří-
jemné atmosféře. Krásný předvánoční
čas! Kamila Kohoutková,

SVČ Budišov n. B.

BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

20

Budišovský advent

MMMěěěěssstttssskkkkáááá kkkknnniiiihhhhooovvvnnnaaa vvv BBBuuuddddiiiiššššooovvvěěěě nnnaaadddd BBBuuuddddiiiiššššooovvvkkkkooouuu 
ooozzznnnaaammmuuujjjjjeee,,,

že v době vánočních svátků je
od 22. 12. 2015 do 3. 1. 2016 UZAVŘENA !!!
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ZÁJMOVÁ SDRUŽENÍ A SPORT

Již poněkolikáté se náš autokemp zapojil do soutěže o KEMP 
ROKU. Od roku 2008 jsme se umisťovali mezi první patnáct-
kou nejlepších českých a slovenských kempů. Letošní rok byl 
výjimečný nejen sluníčkem, teplem a minimem srážek, ale také 
naším umístěním. Budišovský autokemp byl vyhlášen Nejlep-
ším malým kempem roku 2015. V Moravskoslezském kraji 
jsme již tradičně druzí za Frenštátem pod Radhoštěm a v cel-
kovém žebříčku jsme v TOP 10 na osmém místě. To je pro nás 
obrovský úspěch, reklama pro naše městečko a zároveň je to 
také nesmírně zavazující do dalších let. Tak jako mnozí z vás, 
když se chystáte na dovolenou, čtete předem recenze hotelů, 
penziónů, kam jedete či odlétáte, tak kempaři nebo cykloturis-
té mají možnost číst recenze naše i ostatních kempů na portálu 
www.dokempu.cz. Proto i my musíme stále držet svůj stan-
dart a každým rokem něco vylepšovat. Vše v rámci fi nančních 
možností i vzhledem ke stáří kempu. Mnoho turistů se vrací 
a doporučují kemp, což je nejlepší reklama.
Do letošní ankety se aktivně zapojilo 138 kempů a rekreačních 
středisek, celkem však mohlo být hodnoceno všech 1.630 čes-
kých a slovenských rekreačních areálů registrovaných na strán-
kách Dokempu.cz a Rekreacni-strediska.cz. Hlasování probíha-
lo od 1. 6. do 31. 8. 2015 na portálech Dokempu.cz a Rekreacni-
-strediska.cz, ale také přímo v areálech, které se do ankety zapo-
jily. Poprvé jsme se přehoupli přes hranici deset tisíc hlasujících, 
když o letošních žebříčcích rozhodlo 10.018 hlasujících, kteří 
zaslali 12.415 platných hlasů. Výsledné pořadí nejlepší desítky 
sestavila odborná komise. Její členové po celé léto navštěvovali 
kempy, které se na předních pozicích umisťovaly v průběžných 
výsledcích, a do konce září navštívili zbylé nominované kempy 

(u nás teda nebyli, že jsme moc daleko). Odborná komise ne-
posuzovala oprávněnost umístnění kempu v desítce nejlepších, 
jejím úkolem bylo porovnat 10 nominovaných kempů a seřadit 
je od 1. do 10. místa. (zdroj www.dokempu.cz)

TOP 10
Koupaliště a kemp Pecka
Autocamp Sedmihorkykk
Camping Vranovská pláž
Drhleny v Českém ráji
Autocamping Pod Černým lesem Žamberk
Autocamp OASA Staňkov
Autokemp Frenštát pod Radhoštěm
Autokemp Budišov nad Budišovkou
Kanak - kemp Branná
CAMP DOLCE

Nejlepší kemp roku 2015
v Moravskoslezském kraji
Autokemp Frenštát pod Radhoštěm
Autokemp Budišov nad Budišovkou
Liščí Mlýn

Kompletní výsledky, tzn. nejen žebříček 50 nejlepších kempů, 
ale i nejlepší kempy v jednotlivých krajích a v dalších podka-
tegoriích najdete zde: https://www.dokempu.cz/clanky/detail/
kompletni-zebricky-nejlepsich-kempu-roku-2015/.
V každém případě se sluší poděkovat pronajímateli, jímž jsou 
Technické služby města Budišov nad Bud. p. o. v čele s Ing. Pav-
lem Brodským. Již dlouho dobu to funguje tak, že peníze, které 

Budišovský kemp je Nejlepší malý kemp roku 2015

( á d b li ž j d l k ) Odb á k i
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První ocenění obdržel pan František Krystek 18. 5. 2015 na
okresní konferenci SPSCH v Opavě za obětavou práci pro klub 
SPCCH, který je nedílnou součástí STP. Do řad budišovského 
svazu vstoupil pan Krystek již v roce 1998 a od roku 2000 
se stal místopředsedou STP a předsedou SPCCH. Ve vedení 
místní organizace tak spolupracovali dva velmi aktivní ob-
čané našeho města a především díky nim vešel svaz ve zná-
most i mimo okres Opava. Pan Krystek byl také propagátorem 
atraktivit Budišova, kdy připravoval a provázel zájezdy ostat-
ních organizací z měst i mimo okres Opava. Jako místopřed-
seda budišovského svazu pracoval až do roku 2013, kdy jej ve
funkci vystřídala Mgr. Jana Pavlů.
23. září 2015 se konalo slavnostní zasedání zástupců všech
organizací Svazu tělesně postižených Moravskoslezského kra-
je v budově krajského úřadu. Slavnost se konala u příležitosti 
25. výročí vzniku tohoto sdružení. Budišovskou organizaci za-
stupovali p. Miloš Pírek a předsedkyně místní organizace, paní 
Ilona Matýsková. Pan Pírek obdržel u této příležitosti spolu 
s 12 dalšími zástupci opavských organizací ocenění za dlouho-
letou a obětavou práci pro tělesně postižené.
Pan Pírek v budišovkém svazu začal pracovat v roce 2007 ve 
výboru, nejdříve jako jednatel a následně ji vedl jako předseda. 
Za dobu jeho působení se činnost STP natolik pozvedla, že 
na mnohé společenské a sportovní akce se jezdili dívat i zá-
stupci okresního výboru. Ve známost vešly především tzv. Dny 
seniorů, které ve spolupráci s tehdejším městským kulturním 
střediskem pořádala organizace jako celodenní společenskou 
akci. Na oblíbený ples sdružení zajížděli účastníci z Krnova,
Vítkova a Jívové. Jeho velkou snahu a zájem o vyžití členů do-
kazují i výsledky v mnoha zájmových a sportovních soutěžích. 
V těch okresních, kdy budišovští bez možnosti trénovat (např. 
v bowlingu a kuželkách) tvrdě „šlapali“ na paty těm, kteří se 
mohli připravovat několikrát týdně ve sportovních zařízeních. 
A právě Miloš Pírek se stal vítězem několika okresních ročníků 
právě v kuželkách. 

Pod jeho vedením a díky jeho snaze se budišovská organizace 
rozrostla z několika málo členů až na číslo 105 registrovaných 
členů STP. Je třeba také poznamenat, že za svého působení 
ve výboru organizace nezapomínal na ty z členské základny, 
kterým jejich zdravotní stav nedovoloval účastnit se mnohých 
aktivit, a osobně je nesčíslněkrát navštívil. Byl vždy vítán pro 
jeho srdečnou povahu, humor, neutuchající optimismus a ne-
předstíraný zájem.
Členové současného výboru místní organizace STP se připoju-
jí s gratulací a poděkováním za jeho práci pro celou organizaci 
s přáním, aby jim i nadále zachoval svou přízeň a stále je repre-
zentoval ve všech v budoucnu pořádaných kulturně společen-
ských a sportovních aktivitách jako doposud.
Miloši a Františku, děkujeme.
25. výročí založení Svazu tělesně postižených si také připome-
nuli jeho členové na slavnostním setkání,  které se uskutečnilo 
25. 11. 2015 v budišovském kulturním domě. Počátky vzniku 
našeho svazu však sahají až do roku 1970, kdy jeho předchůd-
cem byl Svaz invalidů. Zakládajícím předsedou byl pan Anto-
nín Teplý. V jeho vedení se postupně vystřídali – František Ba-
řina, Oldřich Uher, František Sváček, Rudolf Kirchner, Miloš 
Pírek a Ilona Matýsková. Poslední tři jmenovaní však vedli již 

Dvě ocenění pro Budišov  – u příležitosti výročí 
25 let Svazu tělesné postižených 

a Svazu postižených civilizačními chorobami

zaplatíme za nájem, jdou z větší části zpět do areálu ve formě 
oprav, rekonstrukcí, nákupu opotřebených věcí apod. První bu-
dovy se začaly stavět již v roce 1974. Se stářím budov a chatek 
tak přímou úměrou narůstá potřeba jejich oprav. V letošním roce 
např. Technické služby zrekonstruovaly sociální zařízení na tří-
lůžkových chatách a vybudovaly jednu novou sociálku na chatě, 
fi nancovaly opravu elektroinstalací a výměnu PVC podlah.
Mnohdy slýchávám, že se cpe jen do kempu a jiné zvěsti. Tak 
jako se Technické služby jako správný správce starají o svěře-
ný majetek, tak i my se staráme o pronajatý majetek, jako by 
byl náš vlastní. Kdo k nám chodí od jara do podzimu třeba na 
pivo, jistě si všimne, že areál je čistý, pravidelně sečen a udr-
žovaný. V letošním roce jsme pořídili novou celokovovou troj-
houpačku, nakoupili obložení chat, obrousili a natřeli sochy, 
stoly a lavice, dále jsme vyměnili desky u minigolfových drah, 
nakoupili keře apod. Ono se to za celou sezónu nasčítá. V loň-
ském roce jsme také pořídili dva v kompletně vybavené obří 
rodinné stany. Díky tomu jsme zařazeni a propagováni v rámci 
Moderních kempů. Rekonstrukci domu správce jsme fi nanco-
vali také z vlastních úspor, přičemž větší část investic bude 

X let odpočítávána z nájmu domu správce. Zde nemám jistotu, 
jestli zde ještě za pár let budu v nájmu, ale to je riziko pod-
nikání. Závěrem bych chtěla také poděkovat zaměstnancům, 
kteří přispívají k dobré image kempu. Příští sezóna bude již má 
23. v pořadí. Doufám, že bude úspěšná, tak jako přeji Vám 
všem šťastný a úspěšný rok 2016 a děkuji za Vaši přízeň.

Marie Schrammová, provozovatelka autokempu
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V Rytířském sále Senátu Parlamentu ČR byli dne 21. 10. 2015 
vyhlášeni a oceněni vítězové již 10. ročníku CENY KVALI-
TY V SOCIÁLNÍ PÉČI. 
Vyhlašovatelem soutěže je redakce časopisu  Ošetřovatelská 
péče ve spolupráci s Radou kvality ČR, jedná se o soutěž o nej-
lepšího poskytovatele sociálních služeb. Vyhlašování výsledků 
má několik kategorií a subkategorií: Poskytovatelé sociálních 

služeb pro seniory 
se subkategoriemi 
a) pobytové služ-
by pro seniory, b) 
terénní služby pro 
seniory; Poskyto-
vatelé sociálních 
služeb pro osoby se 
zdravotním postiže-
ním; Osobnost roku 
sociálních služeb; 
Ceny sympatie.
Cílem soutěže je ka-
ždoročně podporo-
vat a morálně ocenit 
jednotlivce a insti-

tuce, které se snaží vytvářet komfortní prostředí a stabilní zá-
zemí pro uživatele sociální péče. A to s důrazem především na
profesionalitu a osobní přístup. 
Tato cena se uděluje již desátým rokem a odborná komise hod-
notí a uděluje cenu za naplňování kritérií v péči o své uživa-
tele. Cílem hodnocení je snaha o zvýšení prestiže pracovníků
v sociálních službách.
Letos byl oceněn i Domov Letokruhy, příspěvková organizace,
a to sice Cenou časopisu Ošetřovatelská péče. Současně paní
ředitelka paní Mgr. Molková Kamila získala Cenu sympatie,
do které ji nominovala odborná hodnotící komise.
Asociace poskytovatelů sociálních služeb České republiky
a Diakonie Českobratrské církve evangelické vyhlásili 3. roč-
ník ocenění Národní cena sociálních služeb – Pečovatel/ka
roku 2015, ocenění sociálních pracovníků a pracovníků ze
všech oblastí sociálních služeb.
V úterý 10. listopadu 2015 proběhlo v prostorách Novoměst-
ské radnice v Praze slavnostní vyhlášení výsledků Národní
ceny sociálních služeb - Pečovatelky roku 2015. Patronkou
ocenění a milým hostem byla Hana Maciuchová, celým pro-
gramem provázel Alfréd Strejček. Ocenění pracovníci obdrželi
ocenění z rukou náměstkyně MPSV Zuzany Jentsche Stöcke-
lové, náměstkyně ředitele Diakonie ČCE Hany Řezáčové, pre-

V sobotu 10. 10. 2015 uspořádala naše ZO ve spolupráci se SVČ 
společný zájezd na celostátní prodejní výstavu Floria Kroměříž.
Unikátem této výstavy byla 500 let stará bonsaj dovezená až 
z  ostrova Hokkaido v Japonsku. K vidění byly rukodělné ře-
meslné výrobky, výstava ovoce ČZS a chovatelská prodejní vý-
stava domácího zvířectva. Účastníci si mohli zakoupit a vybrat 
z velkého množství květin, sazenic, semínek, stromků a různé-
ho nářadí pro zahrady a zahrádky. Taktéž si mohli účastníci po-
slechnout koncert zpěvačky Petry Černocké. I přes chladnější 

počasí, které bylo na výstavišti celý den, se zájezd vydařil. 
Vzhledem k tomu, že se blíží nový rok 2016, mi dovolte, vá-
žení přátele zahrádkáři, abych touto cestou poděkoval všem
členům, kteří se úspěšně podíleli na všech akcích, které jsme
v letošním roce pořádali. Přeji všem našim členům a jejich ro-
dinným příslušníkům do nového roku 2016 mnoho pevného
zdraví, vzájemného porozumění, štěstí, lásku, pohodu, hodně
pěstitelských úspěchů a hezkých chvil strávených na zahrád-
kách. Za výbor ZO ČZS  Indrák Zdenek

přejmenovanou organizaci na Svaz tělesně postižených a Svaz 
postižených civilizačními chorobami. Ke změně  došlo v roce 
1990. Činnost svazu tak v našem městě trvá 45 let a v podstatě 
došlo pouze ke změně v názvu tak, jak se měnily zákony ČR.
I tato skutečnost byla na setkání připomenuta a všem nejstarším 
členům byla předána malá pozornost od vedení městského úřa-
du a veřejně jim bylo poděkováno za dosavadní práci ve svazu. 
Jsou to: pánové Krystek, Pírek, Gillík, Bečica a dámy Hegrová, 
Palacká st., Sovová. Chtěli bychom využít této možnosti a veřej-

ně jim poděkovat za dosavadní práci a popřát jim do dalších let 
zdraví a osobní spokojenost. Ostatním členům naší organizace
přeje výbor do nového roku 2016 totéž a doufá, že se i v nadchá-
zejícím období budou zapojovat do pro ně připravených aktivit.
V neposlední řadě patří naše poděkování i vedení Městského
úřadu v Budišově, který již dlouhá léta na své starší a nemocné
obyvatele nezapomíná a podporuje naši činnost také fi nančně.

Za výbor STP Budišov nad Budišovkou
Zdenka Juřínková a Jana Pavlů

Ocenění pro Domov Letokruhy

Český zahrádkářský svaz informuje
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AMK - Motokrosová sezóna 2015 skončila
V sobotu 12. září 2015 se jel v Liščí kotli-
ně motocyklový závod CC v enduru, další 
ze závodů seriálu AZ pneu 2015. 70 moto-
rek všech kubatur se sjelo z Moravy, Čech 
a Slovenska. Trať, kterou postavil V. Pražák 
mladší, doznala mnoho nových úseků a zce-
la jiný výškový profi l. Diváci sledovali dvě 
hodiny tvrdých soubojů s časem, terénem, 
ale viděli také zcela vyčerpané jezdce, kte-
ří si museli sáhnout na dno svých sil. Naše 
kluky bylo vidět stále v popředí. Nejlepší 
umístění si odvezl Marek Grygar a to třetí 
místo. Benjamínek v enduru, Aleš Pražák, 
dojel ve své kategorii na sedmém místě. 
Kuba Hudeček skončil devátý. Poháry byly 
rozdány a kluci se těší na další závody.
Slunečná podzimní sobota 24. 10. 2015. 
Mrazivé ráno, ale kolem deváté hodiny, kdy 

se prezentovalo 28 dvojic jezdců na Liščí 
kotlině, už bylo sluníčko. Vše bylo připra-
veno k poslednímu závodu seriálu AZ pneu 
2015. Tentokrát se jelo dvě a půl hodiny 
a dvojice jezdců se mohly během tohoto 
času vystřídat. Je to závod hlavně na výdrž 
jezdců, ale také motorek. Trať byla tento-
krát vedena po motokrosové trati a zajíž-
děla v několika místech do volného terénu. 
Byla rychlá, náročná, pro diváky přehledná, 
hlavně v okolí depa, kde se jezdci střídali. 
Naše dvojice V. Pražák se synem Alešem 
si vybojovali 19. místo. Vítězem závodu se 
stali s přehledem mistr Evropy Milan Baroš 
s Martinem Volným. Po slavnostním vyhlá-
šení v Liščí kotlině se jezdci přemístili do 
Zálesí, kde proběhlo vyhlášení celého seri-
álu včetně rozdání věcných cen. Všichni si 

V letošním roce začala v našem městě působit organizace Cen-
trum inkluze, která zde realizuje projekt zaměřený na podpo-
ru sociálně znevýhodněných dětí v oblasti vzdělávání. Hlavní
aktivitou jejich projektu je realizace tzv. včasné péče pro sociál-
ně znevýhodněné děti, která je zaměřena na předškolní přípravu 
dětí ve věku od 3 do 7 let. Cílem této aktivity je připravit děti 
na úspěšný přechod do základní školy a rozvíjet jejich znalosti 
a dovednosti tak, aby jejich vstup do školy proběhl co nejlépe 
a bezproblémově. Absence předškolního vzdělávání u sociálně 
znevýhodněných dětí má mnohdy za výsledek jejich další ne-
úspěšnost ve vzdělávání. Děti, které nenavštěvují před nástu-
pem do základní školy žádné zařízení předškolní péče, tak často 
nejsou schopny již dohnat potřebné znalosti a dovednosti, což 
má rovněž dopad na snížení jejich motivace se dále vzdělávat.
Mezi další aktivity projektu patří především doučování dětí zá-
kladní školy a realizace tzv. motivační skupiny. Cílem těchto 

aktivit je přispět ke zlepšení školních výsledků dětí, ke zvýšení
jejich motivace k dalšímu vzdělávání a k prevenci jejich před-
časného ukončování vzdělávání.  Poslední klíčovou aktivitou 
projektu je zajištění kariérového poradenství pro vycházející 
žáky. Tato aktivita se zaměřuje na poskytování kariérového 
poradenství žákům základní školy, jehož cílem je individuál-
ní posouzení a zhodnocení potenciálu každého žáka vzhledem 
k jeho dalšímu vzdělávání a profesní dráze.  V rámci kariéro-
vého poradenství bude žákům poskytnuta podpora při volbě
jejich další vzdělávací dráhy a povolání a proběhne konzultace 
psycholožky Centra inkluze s dětmi i jejich rodiči.
Na pilotní projekt, který byl podpořen z fi nančních prostředků 
Ministerstva školství a tělovýchovy a z rozpočtu města Bu-
dišov nad Budišovkou, budou navazovat další aktivity Centra
inkluze v příštím roce.

Lucie Stanjurová, koordinátorka Centrum inkluze o. p. s.

Aktivity Centra inkluze mají pomoci nejen dětem 
se sociálním znevýhoděním

zidenta APSS ČR Jiřího Horeckého a viceprezidentky APSS 
ČR Renaty Kainráthové. 
Vítězství v Národní ceně sociálních služeb – Pečovatelce roku 
2015 (1. místo) za práci v sociálních službách letos získala 
zaměstnankyně Domova Letokruhy, příspěvková organiza-
ce paní Renata Hrabinová v kategorii Pracovník v sociálních 
službách – pobytové služby.
Bylo pro mne velkou ctí převzít v Senátu České republiky 
tato významná ocenění, která jsou důkazem toho, že pracov-
ní kolektiv Domova Letokruhy, příspěvková organizace od-
vádí kvalitní práci a svou odborností a profesionalitou práce 
se zařadí mezi zařízení, která poskytují sociální péči osobám 
s onemocněním demencí na velmi vysoké úrovni. Dále mi bylo 
velkou ctí být přítomna předávání ocenění paní Renatě Hrabi-
nové, která je již dnes nositelkou titulu Pečovatelka roku 2015.
Ocenění jsou dokladem toho, že jsme se vydali správným smě-
rem, a pevně věřím, že se nám společně se zřizovatelem poda-
ří zlepšit stav objektu a budeme moci péči poskytovat o něco 
kvalitněji. Neméně důležitý fakt je pro mne také reprezentace 
našeho města.

Děkuji všem zaměstnancům a uživatelům našeho domova za 
vynikající práci a podporu. Všem přeji hodně zdraví, zapálení 
a sil do další namáhavé práce. Mgr. Kamila Molková, ředitelka 
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Procházka Podlesáků k prameni řeky Odry
V naší podlesácké hymně se mimo jiné zpívá: 

„Nad hlavou sluníčko, obloha modrá,
pod vsí se klikatí průzračná Odra...“

Většina z nás však dosud nenavštívila pramen této významné 
řeky, a to i přesto, že se nachází v poměrně nedaleké vzdále-
nosti od Podlesí. Odra je navíc také součástí ofi ciálního názvu 
Podlesí, proto jsme si řekli, že k prameni naplánujeme pro čle-
ny i nečleny spolku – prostě pro Podlesáky – pěkný výlet.
Objednali jsme autobus, objednali jsme dobrou náladu a také 
jsme objednali úžasné počasí, protože v sobotu 24. října – v den 
konání výletu - se na obloze skutečně, přesně podle úvodu naší 
hymny, objevilo sluníčko a po celý den nás na výletě doprová-
zelo. Je zajímavé, že týden před výletem a také hned v neděli po 
výletu počasí připomínalo spíše nefalšovaný sychravý podzim.
Autobus byl přistaven naprosto přesně podle dohody, což není 
zase nic až tak divného, protože řidič autobusu pan Vratislav 
Vymětalík je profesionál, a také podle toho jedná.
Po nezbytné akademické čtvrthodince jsme do autobusu na-
stoupili a vydali se na cestu. Protože jsme dopředu vyřídili 
skupinovou jednorázovou povolenku na průjezd vojenským 

prostorem, mohli jsme se vydat tou úplně nejkratší cestou do
Kozlova, odkud se k prameni Odry vyráží. Projížděli jsme mís-
ty, které oko některých z nás ještě nikdy nespatřilo. Nutno říci, 
že krásná panenská příroda prosvícená podzimním sluníčkem,
mnohdy až kýčovitá, jak byla pestrá, to byl pohled, který nás
téměř po celou cestu provázel.
Po příjezdu do Kozlova jsme se vydali pěknou upravenou pol-
ní cestou lemovanou krásnými buky, posléze se polní cesta po-
stupně změnila na cestu lesní. Poté jsme sešli z této lesní cesty 
a ocitli jsme se u zastřešeného pramene řeky Odry. Na tomto 
krásném místě jsme se chvíli zdrželi, poklábosili jsme, občer-
stvili jsme se. K našemu milému překvapení měla předsedkyně 
spolku Liduška Dušková k četbě připravený úryvek z knihy 
pana Jindřicha Machaly Kronika Libavska, který se vztahoval
k místům, kde jsme se právě nacházeli. Poté, co jsme vstřebali 
nové vědomosti, jsme toto zajímavé, tiché, téměř pietní místo
opustili a pomalu se vydali zpět k autobusu.
Po návratu do Podlesí jsme měli v budově fi rmy Labor Tech 
připravený gulášek, na který jsme se již všichni těšili a který 
opravdu přišel vhod. A jak bývá naším dobrým zvykem, po-
seděli jsme pak spolu zase u pivečka, kávičky, podělili jsme 
se o zážitky z dnešního výletu. Myslím, že se výlet všem lí-

pochutnali také na dobrém guláši, který byl připraven na závěr 
seriálu a endurové sezóny 2015.
AMK touto cestou děkuje za pomoc a zabezpečení při závodech 
MÚ Budišov n. B., Městským lesům, hasičům, ing. Kynclovi, 
fi rmě Europol, p. Skácelovi, autodopravě M. Grygar a všem 
ostatním, kteří se na akcích AMK podíleli.
Motokrosáři také vystrkovali růžky a dováželi pěkné vý-
sledky. Erik Švidra na MMSR v Šenkvicích na Slovensku 
16. 8. 2015 obsadil 8. místo v mezinárodní účasti. 29. 8. 2015 
v Opatově na Meteorit Cupu 4. místo. 6. 9. 2015 na SMS 
Moravy v Trnávce opět 4. místo a 12. 9. 2015 ve Smrku na 
Meteoritu 2. místo a stříbrný věnec. 19. 9. 2015 na MMČR ju-
niorů v Horažďovicích skončil na 11. místě a o týden později 
v Merklíně na místě 12. V Dolních Heřmanicích na Meteoritu 
3. 10. 2015 zvítězil, a tím si zajistil celkové 2. místo v seriálu za 
rok 2015. Na posledním závodě Mezinárodního mistrovství ČR 
juniorů v Horním Újezdě si vybojoval pěkným výkonem celko-
vé 6. místo. To byl také jeho poslední závod na SX 85 ccm. Ve 
Šternberku 10. 10. 2015 na SMS Moravy už startoval na velké 
motorce KTM 2016 SX 125 ccm a obsadil 5. místo v nové ku-
batuře junior 125 2T. Víťa si vybojoval v MX čtvrté místo. Také  
SMS Moravy ve Zděchově byl pro Víťu závodem, kde vyjel 8. 
místo v silné konkurenci. Aleš Pražák na CUP AMATER 2015 

v Petrovicích u Karviné 8. příčka a Víťa se postavil na třetí 
stupínek. 
Klukům děkujeme za vzornou reprezentaci AMK a Budišova 
n. B. Závodní sezóna 2015 pomalu končí. V Liščí kotlině je 
potřeba uklidit a upravit trať, tak aby se dalo trénovat, pokud 
to počasí dovolí.
Máme tady konec roku 2015. Mějte ho pohodový a klidný. 
V tom novém 2016 Vám AMK přeje zdraví, sílu, štěstí a lásku.

Za AMK Milan Švidra
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bil, a ti, kterým účast z nějakého důvodu unikla, mohli litovat.
Snad jim to vyjde příště.
Opět bychom chtěli jménem celého přípravného výboru naše-
ho spolku poděkovat za lichotivě hojnou účast zájemců o ná-

vštěvu pramene Odry, která nás zavazuje i nadále pokračovat 
v nastolené cestě pořádání zajímavých akcí, kterých se Podle-
sáci stále rádi účastní. Dík samozřejmě patří i všem, kteří se na 
přípravě vycházky podíleli. Lidka a Mirek Ondrovi

Akce spolku „Za naše Podlesí“

Turnaj ve stolním tenise 
a rozsvícení vánočního stromečku v Podlesí

V sobotu 7. 11. 2015 proběhl v Podlesí ve fi rmě Labor Tech již
druhý ročník akce s názvem „Ochutnávka vlastních výrobků
s vyhodnocením nejlepších produktů“. 
Zájemci o účast v soutěži o nejchutnější výrobek si připravili
vlastní produkty z kategorie sladký pokrm, slaný pokrm a ná-
poj. Někteří soutěžili ve všech třech kategoriích a svými dob-
rotami zpestřili velmi širokou a rozmanitou nabídku produktů.
Sešly se také povedené vzorky tří domácích likérů a pálenek,
které posloužily jako aperitiv a posléze i jako digestiv.
Je třeba poděkovat všem, kteří nelenili a věnovali svůj volný
čas k přípravě nejrůznějších dobrotek, chuťoveček a lasko-
minek. Nutno vyzvednout i účast mužské populace v přípra-
vě produktů. Mužská část soutěžících pravděpodobně po loň-
ské zkušenosti nechtěla zůstat stranou a ukázala ženskému
pohlaví, že jejich přítomnost v kuchyni nemusí být pouze
sporadická, sestávající se z pouhého škrábání brambor či
mrkve. Toto zjištění však bylo ženami přivítáno s libostí, je-

likož zjistily, že jsou v kuchyni nahraditelné, a hned na místě 
některé z nich pomyslně předaly kuchyňskou vařečku svým 
mužům. Důkazem byl například výborný rybí salát připra-
vený Vladanem Duškem, který zvítězil v kategorii slaných 
výrobků, a od této chvíle byl svou paní jmenován velitelem 
domácí kuchyně. 
Večer pak pokračoval příjemným posezením s přáteli u kávič-
ky, pivečka a během nenucené volné zábavy se dojedly a dopi-
ly i poslední zbytečky dobrůtek.
Všem výhercům patří velké gratulace, stejně velké gratulace
a poděkování však patří i všem ostatním soutěžícím, všem 
pak patří dík za přecpané žaludky všech porotců (vlastně tedy
všech přítomných) a těšíme se na shledanou u dalších podle-
sáckých akcí.
Zájemci o akce konající se v Podlesí mohou navštívit interne-
tovou stránku – www.podlesinadodrou.cz, kde se vždy dozví 
dostatek podrobností. Lidka a Mirek Ondrovi

Poslední letošní akcí Spolku Za naše Podlesí byl již tradiční 
druhý ročník turnaje ve stolním tenise „O vánočního kapra“, na
který pak navázalo oblíbené a romantické rozsvícení vánočního
stromečku s následným vánočním jarmarkem na návsi v Podle-
sí. V loňském roce se obě akce velmi vydařily, takže laťka tímto
byla nasazená hodně vysoko, což bylo pro organizátory velice
zavazující. Proto jsme přípravu akce, jako nakonec pokaždé,

spustili mnohem dříve, než samotná akce začala. Jednotlivé díl-
čí úkoly si přípravný výbor rozdělil mezi své členy, abychom 
na něco nezapomněli, a pustili jsme se do toho. S dovolením 
majitele fi rmy LABORTECH s. r. o., pana Vladana Duška, jsme 
přeměnili jeho – pro spolek „multifunkční“ - výrobní halu v pro-
stornou tělocvičnu se třemi pingpongovými stoly. Zajistili jsme 
občerstvení pro všechny sportovce a bohatý bufet s guláškem, 
nealkoholickými nápoji, ale také s dobrým pivečkem a turnaj 
mohl začít. Sešlo se patnáct mužů a pět žen. Jako první cena pro 
obě kategorie byl připraven kapřík, ceny si odnesli také sportov-
ci na druhém a třetím místě.
A jak turnaj dopadl? Po zarputilých bojích pak v kategorii žen 
zvítězila Jiřinka Holleschová, druhé místo obsadila Klárka On-
drová a třetí skončila Jaruška Riedlová. Mezi muži suverénním 
způsobem zvítězil Vláďa Pavlásek, druhý skončil Libor Ko-
zák, třetí místo obsadil Vladan Dušek. Mezi muži jsme udělili
také speciální ocenění nejmladšímu účastníku turnaje, kterým 
byl dvanáctiletý Timon Šmíd. Timon se v konkurenci dospělá-
ků bil jako lev, neudělal v žádném případě ostudu, a je jisté, že 
z něho všem roste zdatný soupeř.
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Dění u Starooldřůvanů
Na začátku srpna jsme Na Skalce ve Starých Oldřůvkách promí-
tali rodinný fi lm Jak jsme hráli čáru. Příprava plátna, ozvučení,
laviček, drobného občerstvení a spousty dalších věcí kolem ne-

byla snadná, ale stála za
to a odměnou nám byla
účast více jak 70 di-
váků. Děkujeme ředi-
teli SVČ Budišov za
jejich spolupráci, ne-
boť i díky nim se první
letní kino ve Starých
Oldřůvkách vydařilo.
Na konci října se ko-
nal 5. ročník Staroold-
řůvského vzpomínání.
Jako již tradičně patřil
začátek vyzvánění zvo-
nu na našem kostele,
následovala mše svatá

a koncert Tria Adély Tomanové. Večerní program pokračoval 
v sále místního hostince, kde jsme účastníkům promítli vybrané 
fotografi e z celé naší čtyřleté působnosti ve Starých Oldřůvkách, 
pak proběhlo společné focení všech přítomných a testování na-
šich vědomostí vědomostním kvízem. Tak schválně, co Vám ří-
kají jména Dezik a Cygan? Nemohla chybět ani taneční zábava 
a tombola. První cenou byl krásný tematický dort. Děkujeme 
jeho autorkám.
V letošním roce nás čekají už jen dvě akce. Obě v jeden den, 
a to 19. prosince. První bude od 14:00 hodin zdobení vánoč-
ního stromku v Kostele Navštívení Panny Marie ve Starých 
Oldřůvkách. Děti mohou přijít se svými rodiči pomoci nám se 
zdobením a na nazdobený stromeček si pověsit své vánoční 
přání. Od 17:00 hodin bude na témže místě probíhat zpívání 
vánočních koled. Pěvci, stejně jako naši věrní nepěvci, se mo-
hou těšit na bramboráky, svařené víno či grog před kostelem.
Víme, že váš čas je stejně drahocenný jako ten náš, proto plá-
nujeme všechny akce s dostatečným předstihem. Již v lednu 
zjistíte konkrétní termíny konání našich akcí v roce 2016. Těšit 

Turnaj se ještě dohrával fi nálovou sku-
pinou a další členové přípravného výbo-
ru spolku již připravovali vše pro zdárné 
pokračování akce na návsi. Již předem 
jsme rozestavěli naše putovní prodejní 
stánky, děvčata je nazdobila a naladi-
la na vánoční strunu. Plynulý průběh 
příprav nám však trochu zkomplikoval 
silný poryv větru, který všechny stán-
ky porazil a výzdobu zničil. Tady je na 
místě ocenit operativní a bleskové „zno-
vunazdobení“ stánků, takže návštěvníci 
jarmarku později následky této nehody 
vůbec nezaregistrovali. Po zaplnění 
prodejních pultů krásným zbožím, které 
věnovali členové i nečlenové spolku, po 
zahřátí svařáku a čaje na potřebnou teplotu se za zvuku vánoč-
ních písní začali scházet i návštěvníci trhů. 
Odpolední akci ofi ciálně zahájila a všechny přivítala předsed-
kyně spolku Liduška Dušková. Po zazpívání podlesácké hym-
ny se ujala četby „Vánočního příběhu“, který byl velmi krásný, 
a jistě si z něho každý z nás něco odnesl. Poté nám již zača-
li zpívat vánoční písně školáci z Budišova pod vedením paní 
učitelky Ivety Panáčkové. Během první koledy se rozsvítil za 
pódiem se sborem vánoční stromeček, což způsobilo obrovský 
výskot a aplaus. Bouřlivý aplaus se pak opakoval po každé pís-
ni či básni, kterou děti přednesly.

Po tomto krásném vystoupení již každý návštěvník jarmarku 
trávil čas po svém. Dala se koupit pestrá paleta vánočního zbo-
ží, dalo se zahřát čajem, výborným svařeným vínem, zahřát 
se dalo také u velkých „kotlů“ s otevřeným přírodním ohněm. 
Jarmark již také tradičně provoněly grilované klobásy Toníč-
ka Krečmera, které si dali nejen ti, kteří měli opravdu hlad, 
ale také ti, kteří jednoduše neodolali jejich vůni. Vůně klobás 
se poprala s vůní smažených bramboráčků – spíše „zelňáč-
ků“, které si pro návštěvníky připravil Lukáš Kotterba a které 
v chladném večeru rovněž sklízely zasloužený úspěch.
Večer pak pro ty, kterým se ještě nechtělo domů, pokračoval 
také již tradičním posezením s přáteli v teple, při kávě či če-
povaném pivu v příjemném prostředí zasedací místnosti fi rmy 
LABORTECH.
Závěrem bychom chtěli opět poděkovat nejen obětavcům 
z přípravného výboru spolku, kteří celou akci precizně při-
pravili, ale také pěveckému sboru z Budišova s paní učitelkou 
Ivetou Panáčkovou (která si hrou na kytaru v mrazivém večeru 
jistě užila…), a dále také všem návštěvníkům jarmarku, bez 
kterých by akce úspěšná nebyla. V neposlední řadě patří veliký 
dík také panu Štefanu Pončíkovi, který nám letos věnoval krás-
ný vánoční stromeček. Tito všichni společně pomohli navodit 
v našem každodenním shonu laskavou a hřejivou adventní ná-
ladu. Lidka a Mirek Ondrovi
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se můžete jak na tradiční akce, tak na vysoce hodnocené Bram-
borové slavnosti. Data konání naleznete na www.stareoldruv-
ky.budisov.cz.
Pro pořádek dodáváme, že náš hlavní projekt - znovuzprovoz-
nění kostelních hodin, díky kterému vznikl i náš spolek, se blí-
ží do fi nále. I náš druhý projekt, neméně důležitý, kterým je 
Park Setkávání, má sice zpoždění, ale stále běží. V současné
době dojednáváme další terénní úpravy, následovat bude vý-
sadba dřevin a vybavení lavičkami. V závěru proběhne budo-
vání dětského a beach volejbalového hřiště. Proč ta zpoždění? 

Důvodů je více. Vše děláme ve svém volném čase, naše fi nan-
ce jsou omezené a pomocníků je bohužel velmi málo. O obou 
projektech vás budeme průběžně informovat.
Na závěr bychom chtěli poděkovat všem, kteří nám pomáha-
jí při přípravě i realizaci našich akcí a projektů. Zejména pak 
aktivním členům našeho spolku či podobně smýšlejícím nečle-
nům z řad široké veřejnosti. Bez Vás bychom nemohli realizo-
vat naše plány a naplňovat tak náš slogan.

Starooldřůvané
 Měníme naši obec...

Pozvánka na vánoční 
a novoroční bohoslužby

Vážení čtenáři, farníci, obyvatelé našeho města, dovolte mi po-
zvat Vás jménem svým i jménem Farního úřadu v Budišově na 
vánoční bohoslužby, které se budou konat jak v našem chrámu 
Nanebevzetí Panny Marie, tak i v místních částech v Guntra-
movicích a Starých Oldřůvkách, a dále také ve Svatoňovicích. 
Pokud chcete zažít klidnou vánoční atmosféru, oprostit se na 
chvíli od všudypřítomného a nesmyslného hluku a starostí, 
přijďte do některého z kostelů na mši a užijte si Vánoce i po 
stránce duchovní. S přáním všeho dobrého

Mgr. Natálie Jaššová
24. 12. 
Štědrý den Staré Oldřůvky 15.00
 „Půlnoční“ mše pro děti
 Budišov n. B. 22.00
25. 12. 
Slavnost Narození Páně Guntramovice 8.00
 Budišov n. B.  9.30
26. 12.
sv. Štěpán Svatoňovice  9.00
27. 12.
sv. Jan Evangelista Guntramovice 8.00
 Budišov n. B. 9.30
31. 12.
sv. Silvestr Budišov n. B. (fara) 17.00
1. 1.
Slavnost Matky Boží Guntramovice 8.00
Panny Marie Budišov n. B. 9.30



Dne 28. října 2015 uspořádal 
Střelecký oddíl Sportovní-
ho klubu Policie Nový Jičín 
na střelnici v Odrách letošní 
páté kolo soutěže odstřelo-
vačů „Sniper 22 lr“, kterým 
vyvrcholila celoroční soutěž. 
Jednalo se o náročnou soutěž, 
která prověřila úroveň střelců 
v průběhu celého roku. V prů-
běhu sezóny se konalo celkem 
5 kol soutěže, kde nejlepší 3 vý-
sledky se započítávaly do cel-

kového pořadí. Soutěže se celkem zúčastnilo 39 střelců.
Po krátkém přivítání a nezbytném seznámení s bezpečností na 
střelnici se účastníci soutěže bez dalších průtahů vrhli „do prá-
ce“. Střílelo se vleže, puškami s puškohledem, náboji ráže 22 lr 
na vzdálenost 50 metrů. V první sérii terčů se v čase 25 minut 
střílelo na 25 terčíků velikosti 5 cm a na 10 terčů „rukojmích“ 
(jde o vzájemně se překrývající fi gury, kde se musí zasáhnout 
pouze ten správný terč). Ve druhé sérii se v čase 20 minut stříle-
lo na 35 kruhových terčů a ve třetí sérii se v čase 15 minut stří-
lelo na různé fi gury a tečky (nejmenší tečka má pouze 5 mm).
Po odstřílení si každý z účastníků dal  dobrou klobásku a ne-
zbývalo než čekat na sečtení výsledků. Jak se to komu dnes
podařilo a jak dopadly výsledky za celý rok?

Celkovým vítězem se stal Stanislav Stuchlík 
z Avzo Budišov s nástřelem 2516 bodů, na dru-
hém místě se umístil Antonín Humplík z Avzo
Odry (2483 b.) a na třetím místě skončila Dag-
mar Benkovská (2464 b.) z Olomouce. Další
z budišovských střelců – Ing. Martin Duroň
skončil na pěkném 6. místě (2419 b.).
Nejlepší střelci obdrželi pěkné poháry a všich-
ni účastníci si odnesli medaili, cenu a pěkné
zážitky.
Děkujeme organizátorům soutěže a nezbývá
než se těšit na příští rok, kde se nám všem bude
určitě dařit ještě lépe. ing. Martin Duroň

Střelecká sezóna pomalu končí, a tak je na řadě její zhodnocení.
V celoroční klubové soutěži o nejlepšího střelce zvítězil v le-
tošním roce pan Stuchlík Stanislav ziskem 201 bodů, druhé 
místo obsadil pan Opletal Pavel starší ziskem 167 bodů, třetí 
místo vybojoval ing. Duroň Martin ziskem 114 bodů. Tato sou-
těž již probíhá řadu let a jejím smyslem je motivovat střílející 
členy klubu k tomu, aby se zapojili do více klubových soutěží 
a v nich vybojovali co nejvíce bodů do této soutěže.
Úplné výsledky zájemci najdou na stránkách klubu www.avzo-
-budisov.cz.
Naši střelci dosáhli na dobré výsledky i na soutěžích mimo měs-

to Budišov nad Budišovkou. Zejména pak střelci z perkusních 
zbraní, kteří se zúčastnili závodů oblastních, Lazy, Veselí nad 
Moravou, Uherský Ostroh, Prostějov, národních MČR Sokolov, 
mezinárodních GP Krakow, Mezinárodní mistrovství Polska, 
střelecké soutěže v Polském Jaworznu. Velmi dobře si vedli 
i střelci na závodech „Malorážní odstřelovačka“ v Odrách.
Na závěr chci popřát nejen všem střelcům našeho klubu, ale
i všem občanům města a především těm, co tento zpravodaj 
připravují, hezké prožití svátků vánočních a spokojený šťastný
Nový rok 2016.

Za AVZO Budišov nad Budišovkou Petr Bartošek 
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Sbor dobrovolných hasičů, Dukelská 454, Budišov nad Budišovkou 74787
Přání k Vánocům a do Nového roku 2016

Tímto bych chtěl všem členům SDH Budišov nad Budišovkou popřát klidné prožití svátků vánočních 
a do Nového roku 2016 hlavně to zdravíčko a rodinnou pohodu.

Zdeněk Indrák, starosta SDH Budišov nad Budišovkou

Úspěch budišovských odstřelovačů v Odrách

Činnost našich střelců na konci roku 2015

Pomalu nám končí „psí“ sezóna a my můžeme sečíst, co jsme 
stihli a co se podařilo. Opět jsme trošku zvelebili náš plácek 
na cvičení a můžeme říct, že už spolehlivě splňuje předepsané 
parametry, což je velmi důležité pro zkoušky.  Ty se letos ko-
naly dvakrát, poprvé v květnu a podruhé v říjnu. Celkem na ně 
nastoupilo třináct členů a z toho jen dva neuspěli, což považuji 
za dost slušný výsledek. Zvláště si ceníme těch stopařských, 

které se řadí mezi ty nejvyšší, a sice FH1, cizí stopa, 1200 kroků 
dlouhá, 3 hodiny stará, přešlá cizím člověkem. Teď ještě přidat 
těžší FH2 a hurá na stopařský mistrák, ach jo, kdyby to bylo 
tak jednoduché, jak se to řekne. Ale i ti, co u zkoušky neuspěli, 
mohou mít čisté svědomí, protože pilně cvičili, jenom to prostě 
zrovna ten den nevyšlo. Pes vám neřekne, že není ve formě, 
že ho něco trápí, všechno je na psovodovi, tak znovu příště… 

Sčítáme…



Podařilo se nám vyhrát i celoroční meziklubový závod s Oti-
cemi a Albrechticemi a úspěšně jsme se předvedli na dětském 
dnu v Lublicích.
Co letos chybělo, tak víc závodů, ale v dalším roce to určitě 
napravíme. Máme ve výcviku mladé psy, a dokud nejsou spo-
lehliví, tak se na závodě můžou „pokazit“. Proč? Oni mršky 
moc dobře ví, že si před rozhodčím, kdy na něj páníček nemů-
že, mohou dovolit úlet. A pak to končí tak, že co umí, neudělá 
a naopak. Každopádně se pak ve výcviku vracíte zpět na začá-

tek a to je teda dost nemilé.
Hodně nás těší, když se objeví někdo nový se zájmem cvičit 
s pejskem, ale jak už jsem mockrát řekla, málokdo vytrvá. Vý-
cvik je o pravidelnosti, trpělivosti a důslednosti a to každý nevy-
drží. O to víc si považuji našich mládežníků, někteří jsou s námi 
už dva roky a vypadá to, že budou i dál. Moc jim přeju úspěch, 
i když cesta k němu je dlouhá. Kdo už s jakýmkoliv zvířátkem 
pracoval, tak ví, o čem mluvím. A snad se na mě nebudete zlobit, 
když to srovnám s výchovou dětí, platí úplně stejný přístup.

Sečteno, podtrženo, letošní
rok můžeme nazvat úspěš-
ným a můžeme si jenom přát,
aby tomu bylo i nadále, bu-
deme se o to určitě snažit.
A za všechny naše členy pře-
ju všem Budišovákům úspěš-
ný rok bez stresu a nemocí
a moc bych si přála, aby lidé
u nás měli k sobě víc úcty,
lásky, tolerance a pokory. Za-
čněte třeba tím, že letos ome-
zíte vyhazování peněz do
vzduchu provázené rámusem
a světelnými efekty, které
děsí nejenom zvířata. Pokud 
to ještě platí, tak Vánoce jsou
svátky klidu a pohody, ne
strachu.  Lenka Galová
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Tvrdý chlebíček v krajské konkurenci!
Šachový klub Pogo Budišov v říjnu zahájil své účinkování 
v Krajské soutěži „C“ Moravskoslezského šachového svazu 
pro soutěžní ročník 2015/2016. Na úvod sezony nás čekal těž-
ký los a z prvních 3 zápasů jsme tak vybojovali pouze jediný 
bod do tabulky. V úvodním zápase ve Vrbně pod Pradědem 
jsme sahali po výhře, která nám utekla jen o nejslabší ždibíček. 
O tom, jak blízko jsme byli plnému bodovému zisku, se může 
laskavý čtenář přesvědčit v ukázce z rozhodující partie, ve kte-
ré náš hráč nenašel vítězný postup, a partie skončila remízou, 
což znamenalo konečné skóre 4-4. Další utkání proti Krnovu
jsme prohráli nejtěsnějším možným poměrem 3,5-4,5, když
jsme v zápase opět nevyužili všechny své šance a stejným těs-
ným poměrem jsme podlehli i favorizovanému týmu z Dolního 
Benešova. Nejdůležitější fáze sezony je ale teprve před námi,
po Novém roce nás totiž čekají zápasy s přímými konkurenty 
v boji o záchranu, které teprve napoví, jestli se nám podaří 
udržet naději na setrvání v krajské soutěži i pro příští sezonu.

Krajská soutěž „C“ MKŠS – výsledky Pogo Budišov

1. kolo TJ Sokol Vrbno pod Pradědem „B“ – 
Pogo Budišov 4-4

2. kolo Pogo Budišov – TJ Lokomotiva Krnov 3,5-4,5

3. kolo ŠK TJ MSA Dolní Benešov „B“ – 
Pogo Budišov 4,5-3,5

Slíbené postavení z rozhodující partie zápasu 1. kola. 
Náš hráč je vůdce černých fi gur a od výhry ho dělí jen malič-
kost: proměnit posledního pěšáka v dámu (případně dát hned 
mat). Partie pro naše barvy skončila šokujícím způsobem, ne-

boť černý potáhl pěšcem a3-a2 a po Ka1 bohužel zjistil, že bílý 
může kdekoli klidně obětovat věž a partie skončí patem. Dále 
se stalo Kb3 Vb8 a nejde Sb4 pro Vxb4 a pat. Černý oběti věže 
již nijak nemůže zabránit, takže partie skončila remízou.
Úkol pro čtenáře:p  z postavení na diagramu dosáhnout vítězství 
(černý je na tahu).

Za ŠK Pogo Budišov Slavomír Jaššo

Šachový koutek

b ť č ý áhl ěš 3 2 K 1 b h ž l ji il ž bílý

Řešení: výhra následuje po okamžitém Kb3. Bílý nemůže střel-
ce na c5 sebrat pro Vf1 mat. Hrozbě matu tahem věží na f1 již 
nelze rozumně čelit.0,
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Tabulka Přebor muži

Klub Z V R P S B
1. Litultovice 13 10 1 2 44:13 31
2. Stěbořice 13 9 0 4 32:24 27
3. Budišov n/B 13 8 2 3 34:21 26
4. Suché Lazce 13 8 1 4 40:24 25
5. Vávrovice 13 7 2 4 34:20 23
6. Jakartovice 13 7 2 4 30:32 23
7. Slavia Opava 13 7 1 5 38:19 22
8. Malé Hoštice 13 7 1 5 36:31 22
9. Hradec n/M 13 5 2 6 33:30 17
10. Vřesina 13 4 4 5 31:36 16
11. Pustá Polom „B“ 13 3 4 6 15:20 13
12. Kobeřice „B“ 13 2 3 8 21:45 9
13. Bělá 13 2 1 10 19:46 7
14. Chlebičov „B“ 13 0 0 13 12:58 0
Tabulka Přebor dorost

Klub Z V R P S B
1. Hať 8 7 0 1 27:10 21
2. Budišov n/B 8 6 1 1 45:11 19
3. Pustá Polom 8 5 0 3 30:17 15
4. Bolatice 8 5 0 3 18:8 15
5. Horní Benešov 8 3 2 3 16:16 11
6. Bohuslavice 8 3 2 3 13:14 11
7. Litultovice 8 2 3 3 29:21 9
8. Slavkov 8 1 0 7 10:44 3
9. volno 1 0 1 0 0:0 1
10. Malé Hoštice 8 0 0 8 6:53 0
Tabulka Přebor starší žáci

Klub Z V R P S B
1. Raduň 6 5 0 1 30:14 15
2. Slavkov 6 4 1 1 14:5 13
3. Hať 6 4 0 2 22:14 12
4. Budišov n/B 6 2 1 3 16:15 7
5. Kozmice 6 2 1 3 16:21 7
6. Vávrovice 6 1 2 3 3:17 5
7. volno 1 0 1 0 0:0 1
8. Stěbořice 6 0 1 5 6:21 1
Tabulka Soutěž mladší žáci

Klub Z V R P S B
1. Budišov n/B 10 8 2 0 35:9 26
2. Stěbořice 10 6 1 3 41:21 19
3. Raduň 9 5 0 4 41:22 15
4. Hlavnice 10 4 1 5 38:37 13
5. Slavkov 9 3 2 4 33:27 11
6. Strahovice 10 0 0 10 7:79 0

Tabulka Soutěž starší přípravka  

Klub Záp. + 0 - Skóre Body
1. Budišov n/B 8 8 0 0 123:32 24
2. Slavkov 8 5 1 2 53:31 16
3. Vítkov 8 5 1 2 49:48 16
4. Zlatníky 8 5 0 3 38:42 15
5. Litultovice 8 2 3 3 32:53 9
6. Březová 8 2 2 4 34:45 8
7. Hradec n/M 8 2 1 5 43:48 7
8. Otice 8 2 1 5 47:70 7
9. Skřipov 8 0 1 7 35:85 1
Tabulka Soutěž mladší přípravka

Klub Záp. + 0 - Skóre Body
1. Hradec n/M 9 8 1 0 85:54 25
2. Velké Hoštice 9 7 0 2 66:40 21
3. Slavkov 8 7 0 1 53:28 21
4. Oldřišov 9 4 1 4 58:49 13
5. Budišov n/B 9 4 1 4 57:57 13
6. Kylešovice 8 4 1 3 52:53 13
7. Vítkov 7 2 2 3 47:51 8
8. SFC Opava 9 2 0 7 70:86 6
9. Služovice 9 2 0 7 41:72 6
10. Stěbořice 9 0 0 9 27:66 0

Máme odehraný podzim ročníku 2015/2016. Touto cestou bych 
rád poděkoval všem trenérům, vedoucím a funkcionářům za 
jejich obětavou práci pro náš oddíl a zároveň popřál nejen jim, ale 
i všem občanům našeho města před blížícím se koncem roku do 
toho nového vše nejlepší. Rovněž bych rád poděkoval manželům 
Schrammovým za provoz občerstvení na stadionu během 
podzimních utkání.  Zisk z prodeje věnují manželé Schrammovi na 
chod oddílu kopané, za což jim po právu patří vřelé poděkování. 
Nakonec bych rád pozval všechny naše příznivce na náš tradiční 
ples, který se uskuteční 15. 1. 2016 ve 20,00 v kulturním domě.

Za TJ Spartak předseda Bc. Libor Fluss

TJ Spartak

Ceník inzerce
Cena

a sportovních akcí v rozsahu: název akce, 
termín, místo, čas, pořadatel, kontakt na 
pořadatele (nevztahuje se na akce konané 
v rámci předvolebních kampaní)

Zdarma

Inzerce – reklamní plocha:
řádková inzerce
1/4 strany A4
1/2 strany A4
celá strana A4 

zdarma
500,- Kč

  1 000,- Kč
2 000,- Kč

Akce pořádané nebo spolupořádané Akce pořádané nebo spolupořádané
Městem Budišov nad Budišovkou 

či Střediskem volného času jsou od této platby osvobozeny
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ZAJÍMAVOSTI ZE SOUČASNOSTI A HISTORIE

Vážená čtenáři, 
historie města v tomto díle Budišovského zpravodaje dospěla 
do jistého konce, a sice do roku 1945. Budete-li číst pozorně, 
pak zjistíte, že jde skutečně o zlomový rok pro historii, protože 
bez nadsázky řečeno je historie a vývoj města do roku 1945 ří-
zena spíše německým než českým obyvatelstvem, byť se od roku 
1918 nacházíme na území Československé republiky.
Protože se jedná o dosti problematické období, nechtěla bych 
je přejít bez povšimnutí a zmínky o tzv. „odsunu“. Tento pojem 
je za jazykového hlediska v češtině tak trochu zjednodušen: ano 
došlo k odsunu Němců – nicméně kam? Kdo je „posunul“ či 
„odsunul“? Za jakých podmínek? Němci pro tuto historickou 
událost či spíše etapu (protože ono nešlo o vypravení jedné vla-
kové soupravy…) používají asi trefnější výraz, a sice „Vertrei-
bung“ neboli vyhnání. Mnozí z nich byli totiž skutečně vyhnáni 
obyvateli, kteří  - jako i v případě Budišova – sem přišli, aniž by 
toto místo dříve znali, byli s ním nějak spojeni. Ti, kteří zde měli 
své domovy – ale ono nejde jen o majetek - a kteří zde měli své 
vzpomínky, prožili zde své dětství, dospívání, první lásky, museli 
často snášet útrapy spojené s koncem války a s novým rozděle-
ním světa tak, jak je určily vítězné mocnosti. Je zřejmé, že se na 
nich svezl hněv, zloba, ale také bezdůvodná krutost některých 
dosídlenců, některých členů různých komisí, a jestli kdo viděl 
Habrmanův mlýn, pak může možná i říci, že poválečné události 
zobrazené v tomto fi lmu nejsou přehnané či přespříliš smyšlené. 
Bohužel tak končí válka, často mstou na nevinných a oslavou 
těch, kteří se na vítězství jen pramálo podíleli…
Proč ale toto píšu. V minulosti jsem se často setkávala s oba-
vami až nenávistnými postoji vůči bývalým sudetským Němcům. 
Protože jsem měla možnost poznat jejich příběhy, a to nejen 
z Budišova, ale z různých částí bývalých Sudet, myslím, že mohu 
tuto kapitolu dějin i v případě našeho města lépe chápat. Mnozí 
obyvatelé našeho města někdy s obavami a poťouchlými po-
známkami komentovaly tak četné zájezdy Němců v 90. letech 
minulého století. Šlo právě o bývalé sudetské Němce, kteří však 
nepřijeli – jak si tehdy mnozí mysleli – zkontrolovat svůj bývalý 
majetek pro případ zrušení Benešových dekretů. Oni se přije-
li – často naposledy – podívat na místa, která považovali za 
svou domovinu, jejich „Heimat“, na místa, která si pamatovali 

z dětství, která jistě měli spojená s pěknými a i méně hezkými 
zážitky. Je jistě na škodu, že se tehdy více o této kapitole naší 
společné historie, tedy té česko-německé, nemluvilo. Že až nyní, 
kdy většina z nich, kteří zde měli svůj domov, již dávno nežije 
a nehrozí tedy jakýsi „zábor původního majetku“, což je samo-
zřejmě nesmysl a Němci sami o něj málokdy usilovali, že tedy až 
v dnešní době konečně i my Češi jsme schopni přiznat a uznat, 
že poválečné změny, které se podepsaly na původních sudet-
ských obyvatelích, nebyly často provedeny v souladu s lidskou 
důstojností a právem.
Rok 1945 je tedy rokem, kdy skončila jedna z nejkrutějších ka-
pitol dějin lidstva, ale pro náš Budišov to znamená konec jedné 
historie a začátek nového, českého období v dějinách. My sou-
časníci bychom se tedy měli nejen co nejvíce ucházet o to, aby 
město vzkvétalo, ale neměli bychom se už bát přiznat si určitou 
chybu výše zmiňovaného období a hlavně bychom měli poděko-
vat těm, kteří tu byli před námi, kteří toto město budovali a kteří 
tuto českou zemi nazývali svou vlastí, neboli Heimat.
Níže popsané historické události jsou z větší části zápisy a po-
známky velké znalkyně místních historických poměrů, paní He-
leny Malušové, které tímto děkuji za propůjčení materiálu do 
článku, a těším se na další spolupráci s ní, protože v příštím 
roce bychom chtěly dotáhnout historii našeho města až do pře-
lomového roku 1989. Tímto Vás předem zvu na zajímavé čtení 
i v roce 2016 a děkuji za dosavadní čtenářskou přízeň.

Natálie Jaššová

4. března 1919 došlo nařízením ministerstva fi nancí k okolková-
ní papírových bankovek. Polovina předané sumy, která měla být 
okolkována, byla novým státním zřízením uschována proti po-
tvrzení. Na druhou polovinu bankovek byl nalepen kolek, který 
stvrzoval platnost bankovky. Ne zřídka však docházelo k tomu, 
že se kolek odlepil, čímž bankovka svou platnost pozbyla.
Sbírka ve městě na nové kostelní zvony vynesla částku 16.050,- 
korun. Farní úřad pak uspořádal sbírku starých kovů za stejným 
účelem, jejíž hodnota byla 4.214,- korun. Celková suma na kos-
telní zvony pak tedy činila 20.264 korun.
Při sčítání dobytka z roku 1921 byly ve městě zjištěny tyto stavy: 
176 koní, 853 kusů skotu, 2 osli, 87 koz, 373 prasat, 2216 ku-

řat, 104 hus, 28 kačen, 225 kusů
jiné drůbeže, 52 úlů.
Roku 1921 byla úředním naříze-
ním zřízena obecní knihovna.
Spolek veteránů, založený roku
1876, byl - s ohledem na změnu
poměrů - s jeho 40 členy rozpuš-
těn, vlajka pak byla vystavena
v kostele.
13. května 1921 byly ve fi rmě
Oktavian Winter v Broumově za-
koupeny dva kostelní zvony za
27 tisíc, které byly následně 8. září
vysvěceny. Vodovodní rozvod ne-
stačil zásobovat domy v dostateč-
né míře, načež se muselo přistoupit 
k nalezení nového pramene. Se-
veročeská vodovodní společnost 
z Ústí nad Labem pak téhož roku

Historie Města Budišov nad Budišovkou VI. (1919 – 1945)
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provedla výstavbu, která stála 422.790 korun, přičemž stát 
i kraj přispěli každý po 40.660 korunách. V tomtéž roce navští-
vil Budišov arcibiskup Stojan, který celebroval slavnostní mši
v místním chrámu.
Ministerstvo školství zřídilo ve městě od 1. září 1923 malotříd-
ku pro českou národnostní menšinu. Téhož roku byla odstraně-
na kašna z náměstí. Na památku padlých ve světové válce byly 
v kostele umístěny čtyři pamětní desky s jejich jmény. Zápis ve
farní kronice konstatuje, že v roce 1923 jsou v Budišově nejvyš-
ší ceny potravin z celého širokého okolí, včetně velkých měst.
1. ledna 1924 byla vystavena elektrárna „Mohrawerk“ u hal-
bendorfského mlýna Alfreda Greipela. Tato pak dodávala elek-
třinu do Svatoňovic, Čermné, Klokočova a částečně také do
Budišova.
23. května 1926 byly vysvěceny další dva zvony, které stály 
21.785,- korun (1427 a 2311 kg). V tomtéž roce byla ve městě
zřízena tiskárna.
1. května 1928 ministerstvo školství zřídilo ve městě školku pro
českou národnostní menšinu.
Roku 1930 městský děkan a farář Franz Horák věnoval u pří-
ležitosti svých 60. narozenin (21. září) 50 tisíc korun na stavbu 
nových varhan, což byla polovina jejich ceny.
V roce 1930 jsou na území města zaznamenány tyto soukromé
podniky:

- továrna na výrobu záclon Pacovský a spol. – 130 zaměst-
nanců – druhý největší výrobní podnik,

- třetím největším byla továrna J. V. Bierenta na hospodářské 
stroje, kde v roce 1930 pracovalo 120 dělníků,

- tkalcovna fi rmy Winkler s 30 zaměstnanci,
- malá továrna na lněné a bavlněné zboží – zanikla v roce 

1935,
- továrna na koberce Pollak a spol.,
- výroba módního zboží,
- výroba obuvi fa Weinstein (dnešní pošta),
- Schnabelův lom s 50 zaměstnanci,
- Čedičový lom fa Schneider také s 50 zaměstnanci,
- Schnittenhelmův lom se 40 zaměstnanci.

Bezesporu největším podnikem byla státní tabáková továrna
(dnešní Linaset, a. s.), která v době své největší slávy zaměstná-
vala okolo 1000 pracovníků, převážně žen.
Kromě toho byly v Budišově roku 1932 dvě cihelny a v roce 
1935 vznikla fi rma na výrobu cementového zboží. Další desítky
dělníků pracovaly na pilách stavitelů Kunze a Domese.
Drobní živnostníci byli v roce 1930 organizováni ve třech spo-
lečenstvech. Nejrozšířenější budišovskou živností bylo zřejmě
pohostinství, zastoupené v roce 1935 12 hostinci, 4 hotely, 3 vi-
nárnami a jednou restaurací. V roce 1932 přibyl druhý konsum.
Budišovští zemědělci založili roku 1932 zemědělské družstvo
a mohli se pochlubit několika vzornými hospodářstvími, např.
Reinhold Fella - dobytkářství a semenářství, Franz Mattusch
– chov norských koní. Velký kus práce pro pozvednutí budišov-
ského zemědělství vykonala Zemská hospodářská škola v Bu-
dišově, kterou např. v roce 1927 ukončilo 450 žáků.
Biograf vzdělávacího spolku „Urania“ byl od 15. srpna 1931 
přebudován na promítání zvukových fi lmů.
V roce 1930 je na Libavském soudním okrese zaznamenáno
pouze 27 automobilů, z toho 13 nákladních a 14 osobních. Nej-
lépe byl vybaven Budišov, kde bylo v roce 1935 8 soukromých 
autodopravců.
V období mezi dvěma světovými válkami dochází k obnově 
zničených břidlicových dolů (např. doly ve Velké Střelné byly
v roce 1931 odvodněny). V tomto období vzniká i Moravsko-
-slezská břidlicová jednota, která měla pro členství svá přísná 

pravidla.  Během druhé světové války došlo na většině ložisek 
k útlumu těžby, některá z nich převzaly německé fi rmy. V tom-
to období zde pracovalo okolo 500 pracovníků, včetně váleč-
ných zajatců.
V lednu roku 1933 byla dostavěna nová městská nemocnice, 
která plnila i funkci malého sociálního zařízení pro nejstarší 
a nemocné obyvatele našeho města (dnešní domov Letokruhy). 
Od položení základního kamene 2. května 1932 uplynul do ote-
vření tohoto městského zařízení pouhý rok. Již v únoru 1933 
byl dokončený domov vysvěcen představeným Řádu němec-
kých rytířů Hubertem Hankem z Opavy. Od tohoto roku sídlil 
v Budišově konvent sester P. Marie Jeruzalémské – pracovaly 
v tomto novém městském zařízení.
V roce 1935 vyšlo první číslo městských novin – Bautscher Na-
chrichten – Budišovský zpravodaj. 
Na základě mnichovského diktátu byl libavský okres včetně 
Budišova na počátku října 1938 odtržen od ČSR a připojen 
k nacistickému Německu. Libavsko bylo začleněno do landrátu 
Moravský Beroun. Všichni příslušníci nevelké české menšiny 
byli nuceni opustit své domy a majetek a odejít do vnitrozemí. 
Naproti tomu německé obyvatelstvo připojení k Říši přivítalo, 
přestože to pro budišovské Němce mělo i některé stinné strán-
ky. Především byla většina mužů povolána do wehrmachtu 
a nasazovala své životy pro „Velkoněmeckou říši“.
1938 převzal německý soukromý podnikatel Tabákovou továr-
nu. Doutníky se zde vyráběly až do roku 1944, kdy objekty to-
várny převzal wehrmacht.
1943 zanikl čedičový lom fa Schneider
18. 8. 1944 byl zaznamenán hluk  zříceného spojeneckého le-
tadla.
27. 8. 1944 spadla letecká bomba u Královské studánky ve Sta-
ré Vodě, čímž se vytvořil kráter, který vyvrátil několik vzrost-
lých stromů.
Rudá armáda vstoupila do Budišova 4. května 1945 v 15 hodin 
směrem od Svatoňovic.
4. 5. 1945 padaly bomby i v Podlesí a téhož dne kolem 16 ho-
diny byl také bombardován klášter ve Staré Vodě – celá jeho 
střecha byla v plamenech.
Dnem 26. 5. 1945 začali do Budišova přijíždět Češi, bývalí 
místní hraničáři, z kterých byla dne 6. 6. 1945 utvořena místní 
správní komise s předsedou Janem Pospíšilem (přednosta poš-
tovního úřadu). Trať Suchdol n.O. – Budišov n.B. zůstala ne-
porušena, takže počátkem června 1945 byla bez obtíží uvedena 
do provozu, zaměstnanci železniční i poštovní se vrátili na svá 
místa, která opustili v roce 1938, a tak se veřejná správa počala 
pomalu rozbíhat. Ještě v roce 1945 začali do města přicházet 
první čeští dosídlenci a místní správní komise řešila nejpalči-
vější otázky související s jejich rozmísťováním, zásobováním 
a obnovou zemědělské i průmyslové výroby.
Od 1. září 1945 zahájily vyučování české školy a v lednu 1946 
se hrálo první české divadelní představení. V tomto roce vznikl 
Sbor dobrovolných hasičů a myslivecký spolek.
Převratné změny ve vývoji obyvatelstva i jeho národnostního 
složení přinesl rok 1945. Ještě před osvobozením města část bu-
dišovkých obyvatel hlásících se k německé národnosti uprchla 
dále na západ. Přesto si Němci i po osvobození nadále zacho-
vali naprostou většinu. Ke dni 25. října 1945 bylo v Budišo-
vě zjištěno 3 554 obyvatel, z toho 3137 Němců a 232 Čechů 
a 85 příslušníků jiných národností. Po odsunu Němců v roce 
1946 zůstalo ke dni 17. 12. 1946 ve městě sice jen 1415 obyva-
tel, ale z toho bylo 1355 občanů české a pouze 60 občanů ně-
mecké národnosti, což znamená, že Budišov již nikdy nedosáhl 
počtu obyvatel před II. světovou válkou (cca 4500 občanů).



BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

35

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Letošní druhé vítání nových občánků našeho města se uskutečnilo v  sobotu dne 
17. 10. 2015 v obřadní síni Městského úřadu v Budišově nad Budišovkou, a to for-
mou malé slavnosti. Zástupkyně města v čele s Mgr. Kamilou Molkovou, pověřenou 
členkou zastupitelstva města, uvítaly do života čtyři nové občánky; dva chlapečky 
a dvě děvčátka. Přítomní rodiče malých občánků i ostatní členové jejich rodin pak 
zhlédli milé vystoupení dětí z místní mateřské školy, které pod vedením paní ředi-
telky Mgr. Simony Novotné a paní učitelky Věry Kovaříkové všem zúčastněným 
zarecitovaly, zahrály na fl étničku a zazpívaly.
Jména přivítaných občánků byla slavnostně zapsána do Knihy cti města Budišova 
nad Budišovkou, k těmto se pak podepsali i jejich rodiče. V upomínku na tento den 
obdrželi noví občánci prostřednictvím svých rodičů praktické dárky, jejich maminky 
pak jako poděkování kytičku. 
Z celého slavnostního dopoledne byly pořízeny fotografi e ve formě CD, a jak dou-
fáme, budou milou vzpomínkou na jeden ze slavnostních okamžiků života našich 
malých občánků a jejich blízkých. Ing. Miluše Večerková, matrikářka 

Matriční úřad Městského úřadu Budišov nad Budišovkou informuje rodiče nově narozených dětí, že v případě zájmu M t ič í úř d Mě t kéh úř d B diš d B diš k i f j dič ě ý h dětí ž ří dě áj
o slavnostní uvítání svých ratolestí je nutno přihlásit se na matriku zdejšího úřadu u matrikářky Ing. Miluše Večerkové.

Předseda  AMK Budišov nad Budišovkou pan Vítězslav Pražák starší oslavil 60 narozeniny. Přejeme hodně zdraví a sportovních Př d d AMK B diš d B diš k Vítě l P žák t ší l il 60 i Př j h d ě d í t í h
úspěchů. AMK Budišov nad Budišovkou

NÁZORY OBČANŮ

Tímto příspěvkem bych chtěla svým jménem poděkovat za-
městnancům Domova Letokruhy za udržování tradic a pořá-
dání velmi zdařilých akcí nejen pro své uživatele, ale i pro 
širokou veřejnost. Na každou akci se moc těšíme a účastníme 
se za každého počasí. Z akcí pořádaných v poslední době bych 

zmínila vinobraní a jablečné slavnosti. Dobře jsme se pobavili, 
zazpívali si a ochutnali rozmanité jablečné speciality. Už teď 
se moc těšíme na přislíbený vánoční jarmark.

 Organizátorům moc děkuje spokojená návštěvnice domova 
Marie Hamerková

Poděkování

Vítání občánků

Blahopřejeme
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www.studujremeslo.cz
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